
JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült a Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testületének 2010. szeptember 29-én de. 9 

órakor megtartott üléséről. 

 

Jelen voltak: Képviselők a jelenléti ív szerint 

  Vincze András címzetes főjegyző 

  Dr. Pataki Anita aljegyző 

Baloghné Kiss Judit közgazd.ir.v. 

  Nagy Imre műszaki irodavez. 

  Kovács Tamás hatósági irodavez.h. 

  Tóth Valéria oktatási, művelődési referens 

  Csősz Andrásné közg.csv. 

  Nagy Csaba könyvvizsgáló 

  Kádár Lajos városgondnokság vez. 

  Fekete Istvánné városgondnokság pü. vez. 

  Zeke Imréné vg.műszaki vez. 

  Intézményvezetők 

  Kissné Bereczki Judit jkv.vez. 

  Lakosság részéről 2 fő 

 

 

Béres László köszöntötte a megjelenteket és a ciklust záró ülést megnyitotta. A jelenléti ív alapján 

megállapította, hogy Bernáth Bálint, Csonka István, Nagy Judit (igazoltan), Rostás Zsigmond és 

Vargáné Sőrés Ilona képviselők nincsenek jelen, az ülés határozatképes. (13 szavazó). 

Jegyzőkönyv-hitelesítőnek Sipos Sándort kérte fel, mellyel a képviselő-testület 12 igen szavazat és 1 

tartózkodás mellett - határozathozatal nélkül - egyetértett. A napirendre a meghívóban foglaltaknak 

megfelelően tett javaslatot, melyet a képviselő-testület 13 igen szavazat mellett - észrevétel és 

határozathozatal nélkül - elfogadott az alábbiak szerint: 

 

1.) Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között tett 

fontosabb intézkedésekről 

 Előadó: Béres László polgármester 
 

2.) 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 

 Előadó: Béres László polgármester, Ölveti Lászlóné PB. eln. 
 

3.) Beszámoló Hajdúhadház Városi Önkormányzat 2010. I. félévi gazdálkodásáról 

 Előadó: Béres László polgármester, Ölveti Lászlóné PB. eln. 
 

4.) Állami Számvevőszék átfogó ellenőrzéséről készült jelentés és azzal kapcsolatos intézkedési terv 

elfogadása 

 Előadó: Béres László polgármester, Ölveti Lászlóné PB. eln. 
 

5.) Pénzügyi Bizottság által tárgyalt témák 

 Előadó: Ölveti Lászlóné PB. eln. 
 

6.) Beszámoló Hajdúhadház Városi Önkormányzat 2006-2010 közötti ciklusban végzett munkájáról 

 Előadó: Béres László polgármester 
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7.) A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. által szabályozott személyes 

gondoskodást nyújtó szociális ellátások helyi szabályairól szóló 10/2010.(IV.26.) önkormányzati 

rendelet módosítása 

 Előadó: Béres László polgármester, Bezzegné Csákó Katalin SZCSEB. eln. 
 

8.) Fogyatékosok nappali ellátása szociális alapszolgáltatásra az ÉAR. Szociális Szolgáltató Központtal 

kötendő feladatellátási szerződéstervezet megtárgyalása 

 Előadó: Bezzegné Csákó Katalin SZCSEB eln. 
 

9.) Az ÉAR. Munkaügyi Központ Hajdúhadházi Kirendeltségének tájékoztatója a munkanélküliség 

alakulásáról Hajdúhadházon 

 Előadó: Nagy Zsolt kirendeltségvezető; Bezzegné Csákó Katalin SZCSEB eln. 
 

10.) 2010. október 3-ra kitűzött helyi önkormányzati képviselők és polgármester választáson működő 6. 

sz. szavazatszámláló bizottság kiegészítése 

Előadó: Vincze András címzetes főjegyző 
 

11.)Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság által tárgyalt témák 

 Előadó: Fekete István GVB. eln. 

 

12.)Oktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság által tárgyalt témák 

 Előadó: Vargáné Sőrés Ilona OMISB. eln. 
 

13.)Különfélék 

 - Átmeneti segély ügyben benyújtott fellebbezések elbírálása 

 

 

Bernáth Bálint és Rostás Zsigmond megérkezett, bekapcsolódott a képviselő-testült munkájába.  

(15 szavazó) 

 

 

1.) Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű határozatok 

végrehajtásáról és a két ülés között tett fontosabb intézkedésekről 

 Előadó: Béres László polgármester 

(tájékoztató a jkv-höz mellékelve) 

 

Béres László a kiküldött anyagot az alábbiak szerint egészítette ki: 

Szeptember 27-én fogadónapot tartott, majd a Tiszántúli Vízügyi Igazgatóság igazgatójával egyeztetett 

a Nap utcai belvízproblémával kapcsolatosan. Ugyanis Alföldi-Lakatos Gábor e témában megkereste és 

tájékoztatta a vízügyi államtitkár urat, aki kérte a vízügyi igazgatóságot, hogy vizsgálják meg a 

belvízvédelmi készültséget, a Hajdúszoboszlói szakaszmérnökség pedig telepítsen szivattyúkat a 

városnak erre a területrészére. Szakaszmérnök úrral és az igazgató úrral a problémát megtárgyalta, majd 

elrendelte a II. fokú belvízvédelmi készültséget.  

Szeptember 28-án a belvizes területrészeket kísérte figyelemmel, megtekintette a Nap utcai 

szivattyúzást, majd a Városgondnokság vezetőjével tárgyalt és kérte, hogy a foglalkoztatásához 

kapcsolódóan adja le a hivatalnak az összeférhetetlenséget megszüntetői iratokat . Délután a  

helyhatósági választások lebonyolításában résztvevő szavazatszámláló bizottságok tagjaitól és a Helyi 

Választási Bizottság delegált tagjaitól vette ki az esküt. 

Szeptember 29-én a Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság ülésén vett részt, illetve egy. az előző nap 

megjelenni nem tudó bizottsági tagtól vette ki az esküt. 

Kérte, akinek a tájékoztatóval kapcsolatosan kérdése, észrevétele van, tegye meg. 
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Györfi Sándor a szeptember 21-én dr. Éles Viktóriával folytatott egyeztetéssel kapcsolatban 

megkérdezte, hogy a Béke utcai beruházásnak ő volt a bonyolítója? Úgy gondolta, hogy egy ilyen 

bonyolítóval, aki jelentős kárt okozott a városnak, a jövőben nem szabad foglalkozni. 

 

Béres László elmondta, dr. Éles Viktória volt a bonyolító, s arra vonatkozóan folytattak egyeztetést, 

hogy a számlázás során visszatartott összeget az önkormányzat álláspontja szerint a bonyolító nem 

számlázhatja ki. A polgármesteri tájékoztatót annyival kívánta még kiegészíteni, hogy a ??? múlt héten 

csütörtökön egyeztettek a szennyvízpályázat írójával, ugyanis a pályázati anyagot az október 15-ei 

beadási határidőre nem adják be, hanem majd csak a következő fordulóra, ami várhatóan a jövő év elején 

lesz. Az önkormányzatnak ugyanis ehhez 182 millió saját erőt kellene biztosítani, amit nem tud 

bevállalni. Ezért olyan cégekkel (TRV, Debreceni Vízmű, Nyírségvíz) kezdeményezett tárgyalásokat, 

akik jelezték, hogy az üzemeltetés fejében át tudják vállalni a 182 millió forintot. Ennek megnyugtató 

rendeződése miatt a következő testületre hagyják a döntést, de addig  meg kell vizsgálni az 

ÁFA-visszaigénylés lehetőségét is, hogy minél kevesebb rész terhelje az önkormányzatot.  

 

Györfi Sándor szerint az is elgondolkodtató, hogy olyan utcák kerültek be a pályázatba, amik esetében 

nem biztos, hogy teljesíteni tudják az igen szigorú, 92 %-os rákötést.  

 

Béres László rámutatott, hogy ez is a következő testület kompetenciájába fog tartozni. 

 

Hortó József megkérdezte, hogy a tájékoztatóban említett Irinyi utcai lakásokkal kapcsolatosan mik az 

elképzelések? Az ott élők 28.500,- Ft-ból bérleti díjat nemigen tudnak fizetni, ezért jelképes összegért 

oda kellene nekik adni, így az önkormányzatnak sem lenne vele több gondja. Az elmúlt 30 év alatt 

ugyanis az idei évet kivéve szinte semmit sem fordítottak rá, így olyan állapotba kerültek az épületek, 

amikért nem lehet elkérni a megállapított bérleti díjakat. Sajnálkozva állapította meg, hogy polgármester 

úr az augusztus 20-ai rendezvénnyel kapcsolatosan nem tett említést arról, hogy a CKÖ városi ünnepség 

keretében első alkalommal szervezett színvonalas és szerinte elismerésre méltó műsort.  

 

Béres László a magánvéleményét kifejtve elmondta, az önkormányzat részére az lenne a 

legmegnyugtatóbb, ha az Irinyi utcai lakásokat értékesítenék (részletfizetéssel vagy valamilyen kedvező 

megoldással), mert aki a sajátjában lakik, az talán jobban igyekszik megbecsülni és karbantartani az 

általa használt lakást. De ez is a következő testület kompetenciájába fog tartozni.  

 

Hortó József reményét fejezte ki, hogy a hátralékok behajtása érdekében indított eljárás miatt az 

emberek nem lesznek az utcára kitéve, ugyanis jön a tél. 

 

Alföldi-Lakatos Gábor a Nap utcai belvizes lakásokkal kapcsolatosan elmondta, hogy államtitkár úr 

ígérete szerint minden lehetségest megtesznek a probléma rendezése érdekében, amiért köszönettel 

tartoznak. Mivel a wc-ket is felvette a víz, mobil wc-k kihelyezése is szükségessé vált, a mai napon 

pedig két család már ki is költözött. Kérte, hogy a választásig hátralévő két napban is adjanak meg 

minden segítséget az ott élőknek. Sajnálattal emlékeztetett, hogy javaslata ellenére nem pályáztak a Nap 

utcai tározóra, pedig ha így tettek volna, most nem állt volna elő ilyen nehéz helyzet. Az elmúlt négy 

évet értékelve megállapította, nem volt könnyű dolguk, megköszönte képviselőtársainak az 

együttműködést, a 10. és az 5. körzet fejlődéséhez nyújtott segítségüket. Remélte, hogy a következő 

testületbe sokkal erősebb, célratörőbb jelöltek fognak bekerülni, s hogy minden egyes körzetet 

megkülönböztetés nélkül, egyformán fognak fejleszteni. 

 

Györfi Sándor sajnálta, hogy az Irinyi utcai lakások miatt ilyen felesleges vitát folytatnak, hiszen 

amikor napirenden volt az értékesítésük, egyes képviselők nem éltek az alkalommal. 
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Béres László a vitát lezárta és szavazásra bocsátotta a polgármesteri tájékoztatót, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: C5) 

 

212/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta és 

elfogadta a polgármester tájékoztatóját a lejárt határidejű határozatok 

végrehajtásáról és a két ülés között tett fontosabb intézkedésekről a szóbeli 

kiegészítéssel együtt. 

 

 

2.) 2010. évi költségvetési rendelet módosítása 

 Előadó: Béres László polgármester, Ölveti Lászlóné PB. eln. 

 (rendelettervezet a jkv-höz mellékelve) 

 

Baloghné Kiss Judit a hivatal részéről nem kívánta kiegészíteni az előterjesztést. 

 

Ölveti Lászlóné tájékoztatása szerint a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a rendelettervezetet és azt 

elfodásra javasolta.  

 

Béres László - mivel kérdés, észrevétel nem volt - szavazásra bocsátotta a rendelettervezetet, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott és megalkotta Hajdúhadház Városi 

Önkormányzat képviselő-testületének 14/2010.(IX.30.) önkormányzati rendeletét a város 2010. évi 

költségvetéséről szóló 4/2010.(II.19) rendelet módosításáról. (Rendelet a jkv-höz mellékelve) 

(tárgykód: B1) 

„Hajdúhadház Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

14/2010.(IX.30.) önkormányzati rendelete 

a város 2010. évi költségvetéséről szóló 4/2010. (II. 19.) rendelet módosításáról 
 

Hajdúhadház Város Önkormányzat képviselő-testülete az államháztartásról szóló többször módosított 

1992. évi XXXVIII. tv. 65.§ (1) bek.-ben kapott felhatalmazás alapján az önkormányzat 2010. évi 

költségvetéséről és végrehajtásának szabályairól szóló 4/2010. (II.19.) rendeletét (továbbiakban 

rendelet) az alábbiak szerint módosítja: 

 

1. § 
 

3.§ (1) A képviselő testület az önkormányzat  2010. évi  

 

Költségvetési bevételét: 3.484.335e Ft-tal 

 

Költségvetési kiadását: 3.720.848e Ft-tal 

 

fogadja el  ezen  rendelet 1. és 2.sz.  melléklete szerint. 

 

 

 

2.§  
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A költségvetés hiánya: kiadás- bevétel: egyenlege:        236.513eFt 

(Működési hiány: 189.384eFt, felhalmozási hiány: 47.129eFt) 

 

A költségvetés finanszírozási bevétele:             269.913eFt 

  Ebből belső finanszírozási bevétel:         88.708eFt 

   -működési célú:                      42.360eFt 

                         -felhalmozási célú:                      46348eFt 

  Ebből külső finanszírozási bevétel: 181.205eFt 

    -működési célú:    147.024eFt 

   -felhalmozási célú:                34.181eFt 

 

A költségvetés finanszírozási kiadása:      33.400eFt 

                 Ebből   

   - működési célú:  0 

   - felhalmozási célú:      33.400eFt 

A finanszírozás egyenlege:            -236.513eFt 

 

3.§  

 
A 14. sz. melléklet helyébe ezen rendelet 1.sz. melléklete lép. 

 

4.§ 

 
A 2.sz. melléklet helyében ezen rendelet 2.sz. melléklete lép. 

 

5.§ 

 
A 3.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 3.sz. melléklete lép. 

 
6.§ 

 

A 3/a.sz. melléklet helyében ezen rendelet 4.sz. mellékelte lép. 

 

7.§ 

 

A 3/ab.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 5.sz. melléklete lép. 

 

8.§ 

 

A 3/ab. Sz. melléklet helyében ezen rendelet 6.sz. melléklete lép. 

 

9.§ 

 

A a/ba.sz. melléklet helyében ezen rendelet 7.sz. melléklete lép. 

 

10.§ 

 

A 8. sz. melléklet helyébe ezen rendelet 8.sz. melléklete lép. 

 

 

11.§ 
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Az 5. sz. melléklet helyébe ezen rendelet 9. sz. melléklete lép. 

 

12.§ 

 

A 6.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 10. sz. melléklete lép. 

 

13.§ 

 

A 6/a.sz. melléklet helyében ezen rendelet 11.sz. melléklete lép. 

 

14.§ 

 

A 7.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 12.sz. melléklete lép. 

 

15.§ 

 

A 7/a.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 13.sz. melléklete lép. 

 

16§ 

 

A 9.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 14.sz. melléklete lép. 

 

17.§ 

 

A 10. sz. melléklet helyébe ezen rendelet 15.sz. melléklete lép. 

 

18.§ 

 

A Városgondnokság és hozzátartozó intézmények által átadott pénzeszközöket ezen rendelet 16. sz. melléklete 

szerint állapítja meg. 

 

19.§ 

 

A 11.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 17.sz. melléklete lép. 

 

20.§ 

 

Hatálybalépés 

 

1.§ A rendelet a kihirdetése napján lép hatályba. 

 

2.§ Hatályát veszti a 12//2010.(VI.30.) rendelet 5. 6.,7.,8.,9.,10.,11.,12.,13.,14.,15., 16.,sz. melléklete, a 

13/2010.(VIII. 13.) rendelet 1., 2., 3., 4. 5. sz.. melléklete. 

 

 

 Vincze András Béres László 

 címzetes főjegyző polgármester 

 

 

Záradék: 

Kihirdetve, a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján kifüggesztve: 

Hajdúhadház, 2010. szeptember 30. 
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Vincze András  

címzetes főjegyző 

 

 

3.) Beszámoló Hajdúhadház Városi Önkormányzat 2010. I. félévi 

gazdálkodásáról 

 Előadó: Béres László polgármester, Ölveti Lászlóné PB. eln. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Baloghné Kiss Judit a hivatal részéről nem kívánta kiegészíteni az előterjesztést. 

 

Nagy Csaba könyvvizsgáló írásos véleményét megerősítve elmondta, hogy a beszámoló a valóságnak 

megfelelően mutatja be a város 2010. I. félévi gazdálkodását, azt elfogadásra javasolta.  

 

Ölveti Lászlóné a Pénzügyi Bizottság állásfoglalása alapján a beszámolót elfogadásra javasolta. 

Bővebben szólva, a kiküldött anyag igen tartalmas és részletes, melyből összességében megállapítható, 

hogy az I. félévi gazdálkodás zavartalan és kiegyensúlyozott volt. A bevételek és a kiadások úgy a 

hivatalban mint az intézményekben időarányosan alakultak. A helyi adóbevétel összességében jól 

alakult, nemenként nézve az iparűzési adónál van némi lemaradás, de várható, hogy ez éves szinten a 

tervezettnek megfelelően fog realizálódni. A kiadások vonatkozásában a dologi kiadásoknál a számlák 

beérkezése miatt adódhatnak kisebb csúszások, de összességében jónak értékelhető. A hitelállományt 

vizsgálva látható, hogy év közben a hivatal egyszer élt a hitelfelvétel lehetőségével, de féléves szinten a 

likviditási hitel kiegyenlítésre került. A 235 millió forintos hitelkeretből mindössze 88 millió forint 

körüli hitelállománnyal rendelkezik az önkormányzat. Ebből is látható, hogy nem egy eladósodott 

önkormányzatról van szó, hiszen a közgazdasági iroda eladósodási ráta jelzése alapján mindig ehhez 

igazították a beruházásokat, a kiadásokat. A féléves gazdálkodás ilyetén alakulásában meghatározó 

szerepe volt a Közgazdasági irodának, továbbá az adócsoportnak, illetve a képviselő-testületnek. A 

Városgondnokság beszámolója a megszokott részletességgel mutatja be az elvégzett munkát, látható, 

hogy a két iskolánál olyan túlóra kifizetések lettek eszközölve, amire tervezéskor nem került sor, de az 

intézményvezetők elmondták, hogy enélkül egyszerűen nem tudják biztosítani a folyamatot az 

intézményekben. Ezt viszont valamilyen módon ki kell gazdálkodniuk az éves költségvetésükből. A 

Bocskai Iskolánál visszatérő a térítési díj hátralék, mindig elmondják mit kell tenni ezek behajtása 

érdekében, de úgy tűnik, hogy ez nem volt hatékony, így évek óta görgetik maguk előtt a hátralékos 

állományt. Megismételte, összességében elmondható, hogy a gazdálkodás jó és kiegyensúlyozott volt, a 

problémák ellenére biztosítani tudták a megfelelő szintű működést, amiért a Pénzügyi Bizottság 

véleménye szerint köszönet illeti a hivatalvezetést, a közgazdasági irodát és az intézményvezetőket. 

 

Györfi Sándor nem tartotta szerencsésnek, hogy nem nevezik meg, melyik intézménynél került sor a 

túlórák nagymértékű kifizetésére.  

 

Baloghné Kiss Judit emlékeztetett, hogy az intézmények nem tervezhettek túlórát, viszont azok 

kifizetését jogszabály írja elő, melyek a személyi juttatás megtakarításaik terhére kerültek kifizetésre. 

 

Béres László - mivel egyéb kérdés, észrevétel nem volt - szavazásra bocsátotta a 2010. I. félévi 

beszámolót, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: C3) 

 

213/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 
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Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az 

önkormányzat 2010. I. félévi költségvetési beszámolóját és azt  

1.647.157eFt költségvetési bevétellel és  

1.543.062eFt költségvetési kiadással,  

36.834eFt finanszírozási bevétellel és  

19.065eFt finanszírozási kiadással, azaz összesen  

1.652.466eFt bevétellel és  

1.642.140eFt kiadással elfogadja. 

 

A képviselő-testület megállapítja, hogy az önkormányzat 2010. I. félévi 

gazdálkodása, működése biztosítva volt. Tovább kell folytatni a szigorú 

takarékosságot és a folyamatban lévő beruházásokat, felújításokat be kell fejezni, 

biztosítani kell az önkormányzat zavartalan működését. 

Az intézmények valamennyi kiadásuk teljesítésénél szigorú, fegyelmezett 

gazdálkodást folytassanak, az előírt bevételeiket teljesítsék. 

 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős:     Béres László polgármester 

                  Valamennyi intézményvezető 

 

 

Béres László köszönetét fejezte ki a Közgazdasági Iroda, a Pénzügyi Bizottság és azon hivatali 

dolgozók munkáját, akik részt vettek a gazdálkodással kapcsolatos feladatok ellátásában. 

 

 

4.) Állami Számvevőszék átfogó ellenőrzéséről készült jelentés és azzal 

kapcsolatos intézkedési terv elfogadása 

 Előadó: Béres László polgármester, Ölveti Lászlóné PB. eln. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Ölveti Lászlóné tájékoztatása szerint a Pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és örömmel 

konstatálta, hogy az ÁSZ-jelentés semmi olyan súlyos hibát sem tárt fel, ami elmarasztalást vonna maga 

után. Kisebb hiányosságok merültek fel, melyek megszüntetésére elkészült az intézkedési terv. A 

számvevőszéki ellenőrzés során kifogásolták pl, hogy az EU-s támogatások felhasználásának 

kiértékelése írásban nem történt meg, holott erről szóban rendszeresen részletes tájékoztatást kapott a 

képviselő-testület. Örömét fejezte ki, amiért ez a jelentés még ebben a ciklusban a bizottság illetve a 

testület elé kerülhetett, mert ez is alátámasztja, hogy milyen fegyelmezett gazdálkodás folyik az 

önkormányzatnál. Ismételten köszönetét fejezte ki a végzett munkáért és kívánta, hogy az elkövetkező 

időszakban is ilyen eredményesen dolgozzanak. 

 

Csonka István megérkezett, bekapcsolódott a képviselő-testült munkájába. (16 szavazó) 

 

Béres László - kérdés, észrevétel hiányában - az ÁSZ-jelentéssel kapcsolatos határozati javaslatot 

szavazásra bocsátotta, melyet 

 

a képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: Z1)) 

 

214/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 
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Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az Állami Számvevőszék 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat gazdálkodási rendszerének átfogó ellenőrzéséről készült jelentést 

és az ellenőrzés során feltárt hiányosságok megszüntetése érdekében az alábbi intézkedési tervet fogadja 

el: 

 

I. A jogszabályi előírások maradéktalan betartása érdekében a jegyző részére az ÁSZ javasolja 

az alábbiakat: 

1. intézkedjen, hogy az ÁMR 233. § (1) bekezdésében meghatározottak szerint közzétett 

költségvetési beszámoló szöveges indokolása tartalmazza az Áhsz. 40.§ (7) bekezdés szerint az 

európai uniós támogatási programok szöveges értékelését; 

Javaslatra intézkedés: 

A költségvetési beszámoló szöveges indokolását ki kell egészíteni az európai uniós támogatási 

programok Áhsz  40§ (7) bek.-ben előírt módon történő szöveges értékelésével.  

 

Határidő: 2011. április 30. utána minden év április 30. 

Felelős:  Deme Nagyné Olajos Andrea, Karapné Gábor Zsuzsa pályázatkészítő referensek 

               Derzsiné Vass Irén műszkai ügyintéző 

    Vincze András C.főjegyző 

2. gondoskodjon az Áht. 15/A. § (1), 15/B. § (1) bekezdéseiben foglaltaknak megfelelően az 

Önkormányzat által nyújtott céljellegű működési és a fejlesztési támogatások 

kedvezményezettjeinek nevére, a támogatás céljára, összegére, továbbá a támogatási program 

megvalósítási helyére vonatkozó, illetve a nettó 5 millió Ft-ot elérő vagy azt meghaladó összegű 

árubeszerzésre, építési beruházásra, szolgáltatás megrendelésre vonatkozóan a szerződések 

megnevezését (típusát), tárgyát, a szerződést kötő felek nevét, a szerződés értékét, határozott 

időre kötött szerződés esetében annak időtartamát, változását bemutató adatok 60 napon belüli 

közzétételéről; 

Javaslatra intézkedés: 

Gondoskodni kell az Áht. 15/A. § (1), 15/B. § (1) bekezdéseiben foglaltaknak megfelelően (az 

önkormányzat honlapján) az Önkormányzat által nyújtott céljellegű működési és a fejlesztési 

támogatások kedvezményezettjeinek nevére, a támogatás céljára, összegére, továbbá a támogatási 

program megvalósítási helyére vonatkozó, illetve a nettó 5 millió Ft-ot elérő vagy azt meghaladó 

összegű árubeszerzésre, építési beruházásra, szolgáltatás megrendelésre vonatkozóan a szerződések 

megnevezését (típusát), tárgyát, a szerződést kötő felek nevét, a szerződés értékét, határozott időre 

kötött szerződés esetében annak időtartamát, változását bemutató adatok 60 napon belüli 

közzétételéről; 

Határidő: folyamatos 

Felelős:  Bakos Katalin közzététellel megbízott referens,  

                Deme Nagyné Olajos Andrea   pályázati referens 

    Vincze András C.főjegyző 

3. gondoskodjon az ÁMR 155. § (1), és 156. § (2) bekezdései alapján a Polgármesteri hivatalban és 

az intézményeknél az ismert kötelezettségek megtervezése ellenőrzésének szabályozásáról és a 

szabályozás szerinti dokumentált ellenőrzéséről; 
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Javaslatra intézkedés: 

Ki kell dolgozni az ÁMR 155.§ (1), és 156.§ (2) bek. alapján a Polgármesteri Hivatalban és az 

intézményeknél az ismert kötelezettségek megtervezésének ellenőrzésének szabályozását és a 

szabályozás szerinti dokumentált ellenőrzéseket el kell végezni. 

 

Határidő: 2011. február 15., majd folyamatos 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavazető (dokumentált ellenőrzés) 

    Vincze András C.főjegyző  (ellenőrzési nyomvonal aktualizálása) 

 

4. intézkedjen az Ámr. 224. § (1) bekezdés és a (2) bekezdés g) pontja, valamint az Ámr 224. § (2) 

bekezdés d) pontja alapján az intézményi számszaki beszámoló belső, valamint annak a 

Képviselő-testület által meghatározott adatszolgáltatással való összhangja ellenőrzésének 

előírásáról, és a szabályozás szerinti dokumentált ellenőrzéséről; 

Javaslatra intézkedés: 

El kell végezni az Ámr. 224. § (1) bekezdés és a (2) bekezdés g) pontja, valamint az Ámr 224. § (2) 

bekezdés d) pontja alapján az intézményi számszaki beszámoló belső, valamint annak a 

Képviselő-testület által meghatározott adatszolgáltatással való összhangja ellenőrzésének 

előírásáról, és a szabályozás szerinti dokumentált ellenőrzését. 

Határidő: 2011. február 28. majd folyamatos 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

 

5. gondoskodjon az Ámr 155.§ (1) bekezdése alapján annak dokumentált ellenőrzéséről, hogy a 

Polgármesteri hivatal költségvetési javaslatát, az Ámr 28-30. § előírásainak megfelelően 

dolgozta-e ki; 

Javaslatra intézkedés: 

Dokumentáltan kell ellenőrizni, hogy a Polgármesteri Hivatal költségvetési javaslatát az Ámr 155.§ 

(1) bekezdése alapján  az Ámr 28-30. § előírásainak megfelelően dolgozta-e ki; 

Határidő: 2011. február 15. majd folyamatos 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

6. gondoskodjon az Ámr 155. § (1) bekezdése alapján annak dokumentált ellenőrzéséről, hogy a 

Polgármesteri hivatal és az intézmények javasolt előirányzatai megalapozottak-e, a 

polgármesteri hivatal szervezeti egységek által benyújtott költségvetési igények teljesíthetőek-e, 

a saját bevételek előirányzatai és a költségvetés megalapozását szolgáló helyi rendeletek 

összhangja biztosított-e; 

Javaslatra intézkedés: 

Az Ámr 155. § (1) bekezdése alapján gondoskodni kell annak dokumentált ellenőrzéséről, hogy a 

Polgármesteri hivatal és az intézmények javasolt előirányzatai megalapozottak-e, a polgármesteri 

hivatal szervezeti egységek által benyújtott költségvetési igények teljesíthetőek-e, a saját bevételek 
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előirányzatai és a költségvetés megalapozását szolgáló helyi rendeletek összhangja biztosított-e; 

Határidő: 2011. február 15. majd folyamatos 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

7. kezdeményezze az Ámr 20. § (2) bekezdés e), k) pontjai alapján, hogy a Polgármesteri hivatal 

SzMSz-e tartalmazza a gazdasági szervezet felépítését és működésének rendjét, a költségvetési 

szervhez rendelt más költségvetési szervek felsorolását; 

Javaslatra intézkedés: 

A Polgármesteri Hivatal SZMSZ-ét ki kell egészíteni a gazdasági szervezet felépítésének és 

működésének rendjével, a költségvetési szervhez rendelt más költségvetési szervek felsorolásával 

Határidő: 2011. március 31. 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

8. intézkedjen, hogy az Ámr 20. § (7) bekezdésének megfelelően szabályozzák a költségvetési 

szerv szervezeti egységei által ellátott feladatok munkafolyamatait, a szervezeti egység 

vezetőinek és alkalmazottainak feladat- és hatáskörét (munkakörét), a helyettesítés rendjét, 

továbbá a szervezeti egység szerven belüli belső és azon kívüli külső kapcsolattartás módját; 

Javaslatra intézkedés: 

A Polgármesteri Hivatal SZMSZ-ét ki kell egészíteni a költségvetési szerv szervezeti egységei által 

ellátott feladatok munkafolyamataival, a szervezeti egység vezetőinek és alkalmazottainak feladat- 

és hatáskörével (munkakör), a helyettesítés rendjével, továbbá a szervezeti egység szerven belüli 

belső és azon kívüli külső kapcsolattartás módjával. 

Határidő: 2011. március 31. 

Felelős:  Dr. Lakatosné Dr Pataki Anita aljegyző 

    Vincze András C.főjegyző 

9. intézkedjen, hogy a működési és felhalmozási célú pénzeszközátadások államháztartáson kívülre 

teljesített kifizetései, az állományba nem tartozók megbízási díjai, és a karbantartási, kisjavítási 

szolgáltatások kiadásainak teljesítése előtt az Ámr. 76. § (1)-(4) bekezdései, valamint az Ámr 77. 

§ (4) és 20. § (3) bekezdés a) pontjában foglaltaknak megfelelően, ellenőrizhető okmányok 

alapján ellenőrizzék, szakmailag igazolják a kifizetések jogosságát, összegszerűségét, a 

szerződés, megrendelés teljesítését; 

Javaslatra intézkedés: 

A működési és felhalmozási célú pénzeszközátadások államháztartáson kívülre teljesített kifizetései, 

az állományba nem tartozók megbízási díjai, és a karbantartási, kisjavítási szolgáltatások 

kiadásainak teljesítése előtt az Ámr. 76. § (1)-(4) bekezdései, valamint az Ámr 77. § (4) és 20. § (3) 

bekezdés a) pontjában foglaltaknak megfelelően, ellenőrizhető okmányok alapján kell ellenőrizni, 

szakmailag igazolni a kifizetések jogosságát, összegszerűségét, a szerződés, megrendelés 

teljesítését. 

 

Határidő: folyamatos 
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Felelős:  szakmai igazolással megbízottak 

    Vincze András C.főjegyző 

10. gondoskodjon arról, hogy az utalványt ellenjegyző az Ámr 79. § (2) bekezdésében és a 74. § (3) 

bekezdés c) pontjában foglaltak alapján, a működési és felhalmozási célú pénzeszközátadások 

államháztartáson kívülre teljesített kifizetései, az állományba nem tartozók megbízási díjai, és a 

karbantartási kisjavítási szolgáltatások kiadásainak teljesítése előtt, győződjön meg a szakmai 

teljesítés igazolás megtörténtéről, valamint arról, hogy az utalványozás nem sérti a 

gazdálkodásra vonatkozó – az Ámr 74.§ (1) bekezdésében rögzített, a kötelezettségvállalás 

ellenjegyzésével és írásba foglalásával kapcsolatos – előírásokat; 

Javaslatra intézkedés: 

Az utalványt ellenjegyző az Ámr 79. § (2) bekezdésében és a 74. § (3) bekezdés c) pontjában 

foglaltak alapján, a működési és felhalmozási célú pénzeszközátadások államháztartáson kívülre 

teljesített kifizetései, az állományba nem tartozók megbízási díjai, és a karbantartási kisjavítási 

szolgáltatások kiadásainak teljesítése előtt, győződjön meg a szakmai teljesítés igazolás 

megtörténtéről, valamint arról, hogy az utalványozás nem sérti a gazdálkodásra vonatkozó – az Ámr 

74.§ (1) bekezdésében rögzített, a kötelezettségvállalás ellenjegyzésével és írásba foglalásával 

kapcsolatos – előírásokat; 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

Dr. Lakatosné Dr. Pataki Anita aljegyző 

 

11. intézkedjen, hogy a Polgármesteri hivatal SzMSz-e a Ber. 4. § (2) bekezdésében foglaltaknak 

megfelelően tartalmazza a belső ellenőrzést végző személy, egység jogállását, feladatait; 

Javaslatra intézkedés: 

A Polgármesteri Hivatal SZMSZ-ét ki kell egészíteni a Ber. 4.§ (2) bek.-ben előírt belső ellenőrzést 

végző személy, egység jogállásával, feladataival. 

 

Határidő: 2011. március 31. 

Felelős:  Patóné Cziván Zsuzsanna 

    Vincze András C.főjegyző 

12. intézkedjen arra, hogy a Ber. 23. § (4) bekezdés c), g), és i) pontjaiban foglaltaknak megfelelően, 

az ellenőrzések lefolytatásához készített ellenőrzési programok tartalmazzák az ellenőrzés 

tárgyát, az ellenőrzésre vonatkozó jogszabályi vagy egyéb felhatalmazásra történő hivatkozást; 

Javaslatra intézkedés:  

A Ber. 23. § (4) bekezdés c), g), és i) pontjaiban foglaltaknak megfelelően, az ellenőrzések 

lefolytatásához készített ellenőrzési programok tartalmazzák az ellenőrzés tárgyát, az ellenőrzésre 

vonatkozó jogszabályi vagy egyéb felhatalmazásra történő hivatkozást. 

Határidő: 2010. november 15. 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 
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    Vincze András C.főjegyző 

13. gondoskodjon az Önkormányzat gazdálkodási rendszerének 2005. évi átfogó ellenőrzése során 

az ÁSZ által részére tett és részben teljesült szabályszerűségi javaslatok végrehajtásáról; 

Javaslatra intézkedés: 

A Polgármesteri Hivatal gazdasági szervezetének ügyrendjét ki kell egészíteni az 50eFt alatti 

kötelezettségvállalások nyilvántartási rendjével. 

A kockázatkezelési eljárásrendet aktualizálni szükséges. 

A költségvetési intézmények gazdálkodásának ellenőrzése keretében ellenőrizni szükséges az 

előirányzatok túllépésének okait. 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

II. A munka színvonalának javítása érdekében a jegyző részére az ÁSZ javasolja az alábbiakat: 

14. gondoskodjon, hogy a külső szervezettel fejlesztési feladat lebonyolítására kötött megbízás 

tartalmazza az ellenőrzés rendjét; 

Javaslatra intézkedés: 

A külső szervezettel fejlesztési feladat lebonyolítására kötött megbízásnak tartalmaznia kell az 

ellenőrzés rendjét; 

Határidő: folyamatos 

Felelős:  Dr. Lakatosné Dr Pataki Anita aljegyző 

    Vincze András C.főjegyző 

    Deme Nagyné Olajos Andrea pályázati referens 

15. gondoskodjon arról, hogy az értékelési szabályzatban rögzítsék az értékellések ellenőrzéséért 

felelős munkaköröket; 

Javaslatra intézkedés 

A Polgármesteri Hivatal Értékelési szabályzatát ki kell egészíteni az értékelések ellenőrzéséért 

felelős munkakörökkel. 

 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

16. gondoskodjon arról hogy az eszközök hasznosítási, és selejtezési szabályzata tartalmazza a 

döntéshozatalra jogosultak körét az üzemeltetésre átadott eszközök esetében; 

Javaslatra intézkedés: 



 14 

A Polgármesteri Hivatal Selejtezési szabályzatát ki kell egészíteni az üzemeltetésre átadott eszközök 

esetében a döntéshozatalra jogosultak körével. 

 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

    Vincze András C.főjegyző 

17. intézkedjen az informatika rendszer szabályozottságának biztosítása és a kialakított belső 

kontrollok működtetése érdekében, hogy: 

a. a Polgármesteri hivatal eljárásrendje tartalmazzon rendelkezést a hozzáférési 

jogosultságok kiosztására, visszavonására, ellenőrzésére 

b. külső szervezettel kötött szerződésben rögzítsék – külső cég által fejlesztett szoftverek 

esetében – a külső fejlesztőknek éles rendszerhez történő bármilyen típusú 

hozzáférésének tiltását; 

c. a pénzügyi-számviteli rendszerből ellenőrzési (napló) lista lekérhető legyen; 

d. a pénzügyi-számviteli szoftver elemeire vonatkozó változáskezelési eljárások 

ellenőrzése, tesztelése szabályozott legyen; 

e. a pénzügyi-számviteli szoftver mentési eljárásainak eljárás rendjét, felelősségét 

szabályozzák; 

f. a katasztrófa elhárítási tervet teszteljék 

g. a főkönyvi könyvelési rendszerben a hozzáférési jogosultságok ellenőrizhetőségét 

biztosítsák; 

h. a pénzügyi-számviteli szoftverekben a jelszavak kezelésére előírt szabályok betartását 

kényszerítsék ki; 

i. a pénzügyi szoftverek elemeire vonatkozó változáskezelési eljárások, illetve a 

változáskezelési eljárások ellenőrzése, tesztelése biztosítva legyen; 

j. az elmentett állományokból a pénzügyi-számviteli adatok helyreállíthatósága 

ellenőrzésre kerüljön; 

Javaslatokra intézkedés: 

17.-a) Az Informatikai Biztonsági Szabályzatban (a továbbiakban: IBSZ) részletezni kell a hozzáférési 

jogosultságok kiosztásának, visszavonásának és ellenőrzésének szabályozását. 

Határidő: 2011. február 28. 
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Felelős:  Vincze  András Címzetes Főjegyző 

                Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

 

17.-b) Az IBSZ-ben rögzítetten definiálni kell az informatikai rendszerekhez kötődő külső 

szervezetekkel történő fejlesztési szerződések szabályait. Tiltani kell az éles rendszerekhez 

történő hozzáféréseket. 

 

Határidő: 2011. február 28. 

Felelős:  Vincze  András Címzetes Főjegyző 

                Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

                Dr. Lakatosné Dr. Pataki Anita aljegyző 

 

17.-c) Az Önkormányzat pénzügyi-számviteli rendszerét fel kell készíttetni az ellenőrzési (naplózási) 

lista generálására. E feladat végrehajtása érdekében fel kell venni a kapcsolatot a Magyar 

Államkincstár szoftverfejlesztésével a hiányosság kidolgozása érdekében. 

 

Határidő: 2010. november 30. 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

               Megbízott informatikus 

 

17.-d) Az IBSZ-ben részletesen szabályozni szükséges a változáskezelési eljárásokat az alkalmazott 

szoftverek terén. A szabályozás egyebek között részletezetten – kiemelten a pénzügyi-számviteli 

rendszerekre - terjedjen ki az ellenőrzésekre és tesztelésekre. 

 

Határidő: 2010. október 30. 

Felelős:  Vincze  András Címzetes Főjegyző 

                Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

                Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

 

 

17.-e) Az IBSZ-ben az Önkormányzat által használt szoftverek, adatbázisok, irodaautomatizálási 

szoftverek által generált fájlok részletes mentési eljárásait ki kell dolgozni. Az eljárási rendben 

szabályozni kell a felelősséget, az ellenőrzés folyamatát, valamint a mentett adattartalmak 

helyreállíthatóságát. 

 

Határidő: 2011. március 31. 

Felelős:  Vincze  András Címzetes Főjegyző, 

                Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

 

17.-f) Az Önkormányzat katasztrófa elhárítási tervét éves szinten legalább egy alkalommal tesztelni kell. 

A tesztelés során részletesen ki kell dolgozni egy kitalált informatikai katasztrófa 

bekövetkezését, melyre a tesztelési folyamatot építeni kell. A teszt eredményéről készüljön 

részletes dokumentáció, amely értékeli a feladatok végrehajtását. 

Határidő: 2011. március 31. 

Felelős:  Vincze  András Címzetes Főjegyző 

               Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

 

17-g)  A főkönyvi könyvelési rendszerben a hozzáférési jogosultságok ellenőrizhetőségét  

          biztosítani kell. 

Határidő: 2010. november 30. 



 16 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

               Megbízott informatikus 

 

17.-h) Az Önkormányzat pénzügyi-számviteli rendszerét fel kell készíttetni a felhasználói azonosító és 

jelszavas beléptetési rendszerre. E feladat végrehajtása érdekében fel kell venni a kapcsolatot a 

Magyar Államkincstár szoftverfejlesztésével a hiányosság kidolgozása érdekében. 

Határidő: 2010. november 30. 

Felelős:  Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

               Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

 

17.-i) A pénzügyi szoftverek elemeire vonatkozó változáskezelési eljárások, illetve a  

           változáskezelési eljárások ellenőrzése, tesztelése biztosítva legyen. 

Határidő: 2010. november 30. 

Felelős:  Vincze András Címzetes főjegyző 

               Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

               Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

 

17.-j) Az elmentett állományokból a pénzügyi-számviteli adatok helyreállíthatósága  

          ellenőrzésre kerüljön. 

Határidő: 2010. november 30. 

Felelős:  Vincze András Címzetes főjegyző 

               Megbízott informatikus, Bakos Katalin referens 

               Baloghné Kiss Judit Közgazdasági Irodavezető 

  

18. intézkedjen, hogy az ellenőrzéseket megalapozó kockázatelemzés terjedjen ki a közbeszerzési 

eljárások Polgármesteri hivatalban történő lebonyolítására. 

Javaslatra intézkedés: 

A Polgármesteri Hivatalban történő közbeszerzési eljárások lebonyolítására az ellenőrzéseket 

megalapozó kockázatelemzés terjedjen ki. 

 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős: Vincze András Címzetes Főjegyző 

         Dr. Lakatosné Dr. Pataki Anita aljegyző 

              Deme Nagyné Olajos Andrea pályázati referens, 

              Patóné Cziván Zsuzsanna belső ellenőrzési referens 

 

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az intézkedési tervet, az elfogadását követő 30 napon 

belül küldje meg az ÁSZ Hajdú-Bihar Megyei Ellenőrzési Irodája részére 

 

Határidő: 2010. október 31. 

Felelős: Béres László polgármester 

               Vincze András címzetes főjegyző 

 

 

 

 

 

5.) Pénzügyi Bizottság által tárgyalt témák 
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 Előadó: Ölveti Lászlóné PB. eln. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Szivárvány Óvoda nyílászárók cseréje iránti kérelme 

 

Ölveti Lászlóné szerint mindenki előtt ismert, hogy az egy épületben lévő Bocskai iskola és Szivárvány 

Óvoda ablakai milyen rossz állapotban vannak, fa részei el vannak korhadva, némelyiket be kellett 

szegelni, hogy ki ne essen. A nagyon időszerű ablakcserével a fűtésben is megtakarítást érhetnek el, 

ezért javasolta a bizottság az óvoda nyílászáróinak cseréjét két ütemben, 2010-ben illetve a második 

ütemre a 2011-es költségvetésben biztosítva a fedezetet. A határozati javaslatot a PB állásfoglalása 

alapján elfogadásra javasolta. 

 

Rostás Zsigmond egyetértett a javaslattal, de úgy gondolta, mivel mindig pénzhiányra hivatkoznak, 

fontossági sorrendben előbb a településen élő károsultakon kellene segíteni, mert azok az ablakok még 

kibírnának néhány hónapot vagy évet is.  

 

Béres László szerint az óvodákban fokozott a balesetveszély, hiszen ott kisgyerekek vannak. S 

bármennyire szörnyű is ezt kimondani, az egyéni károsultak problémáinak megoldása nem 

önkormányzati feladat, hanem egyrészt állami, másrészt a biztosítóké. Felhívta a figyelmet, hogy a 

határozati javaslat második bekezdésének első mondatában gépelési hiba miatt a költségvetési 

céltartalék összegénél lemaradt egy "2"-es szám, így tévesen csak 100 eFt szerepel, kérte ennek 

javítását. A javaslat további részében az összeg már megfelelően, vagyis 2.100 eFt-tal szerepel.  

A határozati javaslatot ezzel a módosítással együtt bocsátotta szavazásra, melyet 

 

a képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: Z1) 

 

215/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta a Pénzügyi 

Bizottság javaslatát a Szivárvány Óvoda nyílászáró cseréjéről, és az alábbiak 

szerint döntött: 

 

A Szivárvány Óvoda 51 db ablakának hőszigetelt műanyag nyílászárójának 

cseréjére – a közvetlen balesetveszély elhárítása érdekében a 2010.évi 

költségvetés céltartalékából 2.100eFt-ot, a 2011. évi költségvetés terhére 2.815eFt 

előirányzatot biztosít. 

A Szivárvány Óvoda 2010. évi beruházási előirányzatot 2.100 eFt-tal felemeli. 

Fenti összeggel a Városgondokság 2010. évi felhalmozási 

intézményfinanszírozását felemeli, mely összeget a 2010. évi költségvetésen át 

kell vezetni. 

 

A képviselő testület a 2011. évi költségvetésben az intézmény részére 2.815 eFt 

beruházási előirányzatot biztosít a nyílászáró csere folytatására, mely összeget a 

2011. évi költségvetésbe be kell építeni. 

 

Felhatalmazza az intézmény vezetőjét a nyílászáró csere megrendelésére az 

ARTHY-Therm Kereskedelmi és Szolgáltató Kft.től (Debrecen, Kossuth u. 46.s 

z.) 

 



 18 

Határidő: 2010. december 31, és 2011. február 15. 

Felelős:     Komor Sándorné intézményvezető, 

                  Kádár Lajos Gábor Vg. vezető, Fekete Istvánné pü-i vezető 

 

 

 

Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola nyílászáróinak cseréje 

 

Ölveti Lászlóné tájékoztatása szerint a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és támogatta a 

nyílászárók cseréjét a kiküldött határozati javaslatban foglaltaknak megfelelően, de azóta változás 

történt a pályázhatósággal kapcsolatosan, aminek ismertetésére felkérte a közgazdasági iroda vezetőjét. 

 

Baloghné Kiss Judit elmondta, a nyílászárók kritikus állapota, a balesetveszély miatt javasolták a 

nyílászárók cseréjét, de a PB ülése után szereztek tudomást arról, hogy a nyílászárók cseréjére 

vonatkozó pályázat ismét ki lesz írva, ezért polgármester úr kérése a képviselő-testület felé, hogy ez a 

2,5 millió forint maradjon meg pályázati sajáterőként. 

 

Béres László annak még a látszatát is szerette volna elkerülni, hogy nem támogatnák valamelyik 

intézménynek a nyílászáró cseréjét.. Azt viszont nem szabad figyelmen kívül hagyni, hogy a 

belügyminiszter úrhoz benyújtott pályázatuk a Bocskai Iskola teljes nyílászáró cseréjére vonatkozott. 

Változatlanul fenntartják, hogy az intézményben a cserét teljes egészében el kell végezni, de ha erre 

ismételten kiírják a pályázatot, ebből az összegből a nyílászáróknak nem csak egy részét, hanem az 

egészet ki tudják cserélni. A szóban forgó 2,5 millió forint egy 30 %-os támogatottságú pályázatnál is 

elég komoly saját erőt képez, de egy 10 %-osnál még nagyobbat. Ezért úgy gondolta, hogy az ÉAR. 

Fejlesztési Tanács fűtéskorszerűsítés esetén a nyílászárók cseréjére rövid időn belül kiírásra kerülő 

pályázatát érdemes lenne megvárni. Megjegyezte, hogy ezt a lehetőséget a többi, hasonló gonddal küzdő 

intézmény esetében is meg kell ragadni és a pályázatokat az önkormányzati választások eredményétől 

függetlenül úgy kell előkészíteni, hogy azok a kiírás idejére rendelkezésre álljanak. 

 

Baloghné Kiss Judit kiegészítésként elmondta, hogy a 2009. évi zárszámadásban a Bocskai iskola az 

ÁNTSZ-hiányosságok felszámolására 4,5 millió forint előirányzatot kapott, amiből a konyhák 

ablakcseréjét megvalósítják. 

 

Béres László a fentiek alapján a PB javaslatától eltérően javasolta, hogy a 2010. évi költségvetésben 

nyílászáró csere pályázati önerőként biztosított 2.500 eFt beruházási előirányzatot ne csoportosítsák át a 

Bocskai Iskola részére nyílászárók cseréjére, hanem a 2010. év végén vagy 2011. I. negyedévben 

benyújtandó pályázat önerejeként használják fel. 

 

A képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadta a fenti javaslatot és a következő határozatot 

hozta: 

(tárgykód: Z1) 

 

216/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta a Bocskai 

István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola nyílászáró cseréjével kapcsolatos 

előterjesztést és a Pénzügyi Bizottság javaslatától eltérően úgy döntött, hogy nem 

csoportosítja át a 2010. évi költségvetésben nyílászáró csere pályázati önerőként 

biztosított 2.500 eFt beruházási előirányzatot a Bocskai Iskola részére a 
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nyílászárók cseréjére, hanem a 2010. év végén vagy 2011. I. negyedévben 

benyújtandó pályázat önerejeként használja fel.  

 

 

 

Földi Iskola amperszám-növelési kérelme 

 

Ölveti Lászlóné elmondta, hogy az iskola tetőtérbeépítése révén több tanteremmel bővült az iskola és 

számítógépterem is létesült. A biztosított amperszám ezeknek a működését nem teszi lehetővé, ezért 

szükséges a növelése. A PB. megtárgyalta a kérelmet és támogatta, hogy az iskola 2.468 eFt 

felhalmozási forrást kapjon erre a beruházásra, felhalmozási hitel felvétele terhére. 

 

Béres László javasolta, hogy erre a témára térjenek vissza a Gazdasági Bizottság által tárgyalt témák 

keretében, mivel ez a bizottság is tárgyalt erről. 

 

 

Csokonai Művelődési Ház átcsoportosítási kérelme 

 

Ölveti Lászlóné tájékoztatása szerint a művelődési ház fénymásolót vásárolt, így a központosított 

előirányzatként kapott 374.000,- Ft-os támogatást felhalmozásra fordítja, s a 600.000,- Ft-os önerőből, a 

működési tartalékból 69.750,- Ft-ot át kell csoportosítani felhalmozási előirányzat javára. A PB 

javaslata alapján kérte, hogy a technikai jellegű átcsoportosítást hagyja jóvá a képviselő-testület a 

határozati javaslatban foglaltak szerint.  

 

Béres László szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet  

 

a képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 

(tárgykód: Z1) 

 

217/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy határozott, hogy támogatja a 

Csokonai Művelődési Ház kérelmét, mely szerint a központosított előirányzatként kapott 

374.000,- Ft-os támogatást felhalmozásra fordítja, s a 600.000,- Ft-os önerőből, a 

működési tartalékból 69.750,- Ft-ot átcsoportosít felhalmozásra. 

 

A költségvetési rendeletben az alábbi előirányzatok kerülnek átvezetésre: 

 

 Működési előirányzat Felhalmozási előirányzat 

Polgármesteri Hivatalnál   

- bevétel -  374 e +  374 e 

- felhalmozási hitelé  +    70 e 

- működési hitel -    70 e  

Városgondnokság 

 int. finanszírozása 

-   444 e +  444 e 
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Városgondnokságnál 

(Művelődési Ház) 

  

- dologi -   444 e  

- beruházás  !   444 e 

 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős:   Béres László polgármester 

                Csősz Klára intézményvezető 

 

Komor Sándor elhagyta az üléstermet. (15 szavazó) 

 

 

ÖNHIKI támogatás II. ütemére pályázat benyújtása 

 

Ölveti Lászlóné a Pénzügyi Bizottság állásfoglalása alapján  a határozati javaslatot elfogadásra 

ajánlotta. 

 

Béres László  elmondta, hogy a pályázat beadási határideje szeptember 30., s a közgazdasági iroda 

dolgozói nagy erőkkel dolgoznak ennek előkészítésén. Mivel nem volt észrevételt, a határozati 

javaslatot szavazásra bocsátotta, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: A15) 

 

218/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 

2010. évi költségvetéséről szóló 2009. évi CXXX. törvény 45. § (1) bekezdése és 

6. számú melléklet 1. pontja (továbbiakban: 6. számú melléklet) alapján 

támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő 

települési önkormányzatok II. ütemű támogatására. 

 

A képviselő-testület a 78/2010.(IV.23.)HÖ. sz. határozat B) pontjában tett 

nyilatkozatát változatlanul fenntartja. 

 

Felhatalmazza a polgármestert, hogy a pályázatot a MÁK-on keresztül adja be. 

 

Határidő: 2010. szeptember 30. 

Felelős:   Béres László polgármester 

 

 

Ölveti Lászlóné az utolsó szó jogán kívánt néhány gondolatot elmondani: A ciklus lezárása után 

befejezi képviselői pályafutását, nem indul a következő helyhatósági választáson, ezért itt szerette volna 

megköszönni az együttműködést, a fegyelmezett munkát a Pénzügyi Bizottság tagjainak, polgármester 

úrnak, címzetes főjegyző úrnak, a közgazdasági irodának, az intézményvezetőknek és 

képviselőtársainak, mindenkinek, aki segítette a munkájukat. 16 éve képviselő és tulajdonképpen nem 

ez a sok, hanem az a 64 év, amit hamarosan be fog tölteni. Jó szívvel fog visszaemlékezni erre a 
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munkára, a következő testületnek pedig kívánta, hogy jól együttműködve, pártmentesen tudjanak 

dolgozni és tenni Hajdúhadházért. 

 

Alföldi-Lakatos Gábor szintén megköszönte a hivatalnak, jegyző úrnak és aljegyző asszonynak a 

számukra nyújtott segítséget, illetve Ölveti Lászlónénak a Pénzügyi Bizottság élén végzett munkáját, aki 

mindig az intézmények működőképességére törekedett. Úgy gondolta, Hajdúhadházért tenni nem 

könnyű a mai világban, ezért fontosnak tartotta, hogy felelősségteljes emberek kerüljenek be a 

testületbe, akiknek önálló véleményük van, s azt nem hagyják befolyásolni.  

 

 

 

6.) Beszámoló Hajdúhadház Városi Önkormányzat 2006-2010 közötti 

ciklusban végzett munkájáról 

 Előadó: Béres László polgármester 

(előterjesztés a jkv-höz mellékele) 

 

Béres László a kiküldött anyagot nem kívánta kiegészíteni, de megjegyezte, hogy a képviselő-testület 

által végzett munka mennyiségét az évente hozott közel 300 határozat is mutatja. Kérte, akinek kérdése, 

észrevétele van, tegye meg. Ennek híján szavazásra bocsátotta a ciklusbeszámolót, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: C2) 

 

219/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta 

a Hajdúhadház Város Önkormányzatának 2006-2010 között végzett munkájáról 

szóló beszámolót. 

 

 

 

7.) A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. 

évi III. tv. által szabályozott személyes gondoskodást nyújtó 

szociális ellátások helyi szabályairól szóló 10/2010.(IV.26.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 Előadó: Béres László polgármester,  

          Bezzegné Csákó KatalinSZCSEB. eln. 

 (rendelettervezet a jkv-höz mellékelve) 

 

Bezzegné Csákó Katalin tájékoztatása szerint a SZCSEB megtárgyalta a rendelettervezetet, ami 

tulajdonképpen formális módosítást tartalmaz, ugyanis a Közigazgatási Hivatal kérte, hogy az eddig 

ÁFA-val feltüntetett térítési díjakat ÁFA nélkül szerepeltessék a rendeletben, mert az nem része a 

térítési díjnak. Hozzátette, hogy Hajdúhadház eredetileg így készítette elő a rendeletet, de Téglás 

kérésére megváltoztatták. A rendelettervezetet a bizottság állásfoglalása alapján elfogadásra javasolta. 

 

Béres László – mivel kérdés, észrevétel nem volt – szavazásra bocsátotta a rendelettervezetet, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott és megalkotta Hajdúhadház Városi 

Önkormányzat képviselő-testületének 15/2010.(IX.30.) sz. önkormányzati rendeletét a szociális 

igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. által szabályozott személyes gondoskodást 
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nyújtó szociális ellátások helyi szabályairól szóló Hajdúhadház Városi Önkormányzat 

képviselő-testületének 10/2010.(IV.26.) önkormányzati rendelete módosításáról. (Rendelet a 

jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

(tárgykód: L1) 

„Hajdúhadház Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

15/2010.(IX.30.) önkormányzati rendelete 

A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. által szabályozott személyes 

gondoskodást   nyújtó  szociális ellátások helyi szabályairól  szóló Hajdúhadház Városi 

Önkormányzat Képviselő-testületének 10/2010.(IV.26.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzata a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. 

tv. (továbbiakban: Szt.) 80. §. (2) bekezdésében 115. §. (3) bekezdésében és 138. §-ában kapott 

felhatalmazás alapján a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások helyi szabályairól az 

egyének, a családok működőképességének elősegítése és megőrzése érdekében a személyes 

gondoskodást nyújtó szociális ellátások helyi szabályairól szóló rendeletét (továbbiakban: rendelet) az 

alábbiak szerint módosítja:  

 

1. § 

 

A rendelet 3 sz. melléklete helyébe e rendelet 1 sz. melléklete lép. 

 

 

    2. § 

 

 

Ez a rendelet 2010. október l-én lép hatályba. 

 

 

     Vincze András        Béres László 

   címzetes főjegyző        polgármester 

 

 
Záradék: 

Kihirdetve, a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján kifüggesztve: 

Hajdúhadház, 2010. szeptember 30. 

 

Vincze András  

címzetes főjegyző” 

 

 
1. számú melléklet  15./2010.(IX.30..) önkormányzati rendelethez 

 

 

A Hajdúhadházi Mikrotérségi Szociális Gondozási Központ 4242 Hajdúhadház, Kossuth 11. sz. 

alatti székhelyén igénybe vehető ellátásokért fizetendő 2010. évi intézményi térítési díjak: 
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Sorszám „A” 

Szolgáltatások megnevezése: 

„B” 

Szolgáltatásokért fizetendő intézményi 

térítési díj: 

(Az intézményi térítési díjak ÁFA nélkül 

vannak meghatározva) 

1 Étkeztetés 130-Ft/nap 

2 Házi segítségnyújtás 0,-Ft/óra 

3 Jelzőrendszeres házi 

segítségnyújtás 

20 Ft/nap 

4 Ebéd kiszállítás 88-Ft/nap 

5 Nappali ellátás szabadidő 

eltöltésével, étkeztetés 

igénybevétele nélkül 

0-Ft/nap 

6 Nappali ellátás szabadidő 

eltöltésével és ebéd 

igénybevételével 

130-Ft/nap 

7 Nappali ellátás szabadidő 

eltöltésével és háromszori 

étkezés igénybevételével 

340-Ft/nap 

8. Személyi segítés 0.- Ft./óra 

9. Szállítás 0.- Ft/km 

10. Szállítás nem rászorulók 

esetében 

112 Ft/km 

 

 

 

8.) Fogyatékosok nappali ellátása szociális alapszolgáltatásra az 

ÉAR. Szociális Szolgáltató Központtal kötendő feladatellátási 

szerződéstervezet megtárgyalása 

 Előadó: Bezzegné Csákó Katalin SZCSEB eln. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Bezzegné Csákó Katalin röviden ismertette az előterjesztést és a SZCSEB állásfoglalása alapján a 

határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta.  

 

Béres László – mivel kérdés, észrevétel nem volt – szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: K6) 

 

220/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta és 

elfogadta a fogyatékosok nappali ellátása szociális alapszolgáltatásra  

– az Észak-alföldi Regionális Szociális Szolgáltató Központtal kötendő 

feladatellátási szerződés-tervezetet a határozat mellékletében foglaltaknak 

megfelelően.  

 

Felhatalmazza a polgármestert a feladatellátási szerződés aláírására. 
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Határidő: 2010. szeptember 30. 

Felelős:    Béres László polgármester 

 

 

9.) Az ÉAR. Munkaügyi Központ Hajdúhadházi Kirendeltségének 

tájékoztatója a munkanélküliség alakulásáról Hajdúhadházon 

 Előadó: Nagy Zsolt kirendeltségvezető;  

 Bezzegné Csákó Katalin SZCSEB eln. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Bezzegné Csákó Katalin elmondta, a SZCSEB megtárgyalta az igen részletes és tetemes adathalmazzal 

alátámasztott tájékoztatót, melyet a bizottság állásfoglalása alapján elfogadásra javasolt. 

 

Nagy Zsolt kiegészítésként a következőket mondta el és meg kívánta osztani a képviselő-testülettel a 

kéthete Szolnokon tartott államtitkári tájékoztatón hallottakat is. Az írásos anyaguk egyértelműen utal 

rá, hogy a foglalkoztatás terén Hajdúhadház térségében áttörő változás nem történt. Évek óta nem a 

munkanélküliek száma magas, hanem a foglalkoztatottak száma alacsony, s ez igen aggasztó. Ez az 

elkövetkező kormányzati cselekvéseknek a meghatározója kell hogy legyen. Eljutottak oda, hogy nem 

csak a képzetlenség, hanem a túlképzettség is komoly gondot okoz az elhelyezkedésben.  

A munkaerőpiac eklektikus problémáját a válsággal is magyarázzák, melynek hatása a térségben is 

érezhető volt. A válság idején jelentős összegben támogatták pl. a Hajdúsági Iparműveket 

munkahelymegőrző támogatás címén, aminek eredményeként több száz munkahely vált ismét biztossá, 

s ez sok család számára nyújt megélhetést és nyugodt jövőt. Óriási erőfeszítést jelentett a 

kirendeltségnek és az önkormányzatnak a két éve folyó „Út a munkába” program, de erről most 

semmiképpen sem akart véleményt mondani. Szakmailag Czomba Sándor államtitkár úr azt a 

megállapítást tette, hogy ennek az indító filozófiája valóban nagyon nemes és tiszteletre méltó volt 

(senki ne kapjon segélyt úgy, hogy valamit ne tegyen érte), de a kormány által erre a programra fordított 

120 milliárd forintnak a hatékonysága, a gyakorlatban való megvalósulása nem realizálódott. Másrészt 

viszont nagyon sok ember jutott így munkalehetőséghez és sok település járt elől jó példával, hogy 

hogyan lehet ezt szervezetté és hatékonnyá tenni. Kisebb településeken talán hatékonyabban lehetett 

működtetni és látványosabb eredményeket lehetett elérni. Erről az egészről most szakmai vita folyik, de 

annyi bizonyos, hogy január 1-től valamilyen más formában fog működni. Helyi szinten szerinte nem 

működött ez rosszul és eredménytelenül sem, és sok tapasztalattal gazdagodtak, jól együttműködött az 

önkormányzat és a kirendeltség. Megköszönte Kovács Tamás hatóság irodavezető-helyettes és a 

közcélúak foglalkoztatásával foglalkozó team számukra nyújtott segítségét.  

A kirendeltségnek óriási leterheltséget jelent egy-egy közcélú munkába történő ki- és beléptetés. Ezt 

illusztrálva elmondta, hogy október 4-én közel 400 ügyfél regisztrációját kell végigvezetni a 

számítógépes rendszerükön, aminek a működése nem éppen gördülékeny. Szervezetüket illetően 

információval szolgált arról is, hogy a kormányzat komolyan gondolkodik a központilag decentralizált 

szervek integrálásáról, aminek előzményeként megyei kormányzati hivatalok szintjén fognak működni, 

tehát megszűnik a regionalitás. Ez még csak tervezet, az viszont már tény, hogy dolgozóik a 

továbbiakban már nem köztisztviselők, hanem kormánytisztviselők. Megköszönte a figyelmet, a 

négyéves együttműködést, ami alatt sok mindent sikerült közös akarattal megvalósítani, melyek főleg a 

mindennapi kapcsolatok során nyilvánult meg, tehát nem voltak nagyon látványosak. Számított az új 

képviselő-testület hasonlóan jó partneri együttműködésére. Mindenkinek jó egészséget és sok sikert 

kívánt.  

 

Rostás Zsigmond szerint a segélyből élő emberek nem önszántukból lettek munkanélküliek és lettek 

segélyesek, erről nem ők tehetnek. Feltette a kérdést: húsz év alatt az önkormányzat és a kirendeltség 
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hány munkahelyet teremtett Hajdúhadházon, ahol az embereket rendszeresen foglalkoztatni lehetett 

volna? Az emberek nem szeretnek segélyből élni, ők esélyt kérnek arra, hogy elhelyezkedhessenek. A 

mai állapot szerint egy családban csak egy segélyes lehet, de ebből még a lakásfenntartást sem tudják 

megoldani. Tehát ha a mindenkori városvezetés nem törődik a munkahelyteremtéssel, lincs hangulat fog 

kialakulni az elkövetkező időkben. Az „út a munkába program” szerinte inkább „út a semmibe” volt, 

amit sokkal jobban is lehetett volna csinálni. A nem megfelelő irányítás miatt az emberek csak lézengtek 

a városban, a munkájuknak nem volt meg a látszata. Tehát a saját felelősségüket is vizsgálni kell ebben a 

kérdésben. 

 

Béres László szerint a Rostás Zsigmond által elmondottakban van igazság, ugyanakkor felhívta a 

figyelmet, az önkormányzat nem képes arra, hogy ilyen tömegű alacsony iskolázottságú embernek 

munkahelyet teremtsen. Elsősorban arra kell törekedni, hogy a Hajdúhadházon élők minél magasabb 

iskolai végzettséget tudjanak szerezni, növelve ezzel az elhelyezkedési lehetőségeiket a helyben illetve a 

megyében lévő vállalkozásoknál. Jó példaként hozta fel a Nyírerdővel való együttműködést, ahol 

nagyon sok hadházi embert foglalkoztattak (tiszai ártérben, erdőgazdálkodásban). Az út a munkába 

program sikerén lehet vitatkozni, de ezzel olyan embereket is be tudtak vonni, akik számára addig a 

munkahely fogalma és az azzal kapcsolatos elvárások ismeretlenek voltak. Olyan lehetőségek teremtése, 

amik által ezeket az embereket foglalkoztatni tudják, állami feladat, amihez az önkormányzatnak 

partnernek kell lenni. 

 

Györfi Sándor szerint a régi, de az új kormány sem tud hatalmas lépést tenni a foglalkoztatás terén, s 

mára eljutottak odáig, hogy a jól képzettek között is nagyon sok a munkanélküli. Erre a problémára a 

járási hivatalok szervezése sem fog megoldást jelenteni, hiszen ettől nem lesz több munkahely. 

 

Béres László szerint a képzési rendszert is felül kell vizsgálni, mert egyes területeken jelentős a 

túlképzés. 

 

Hortó József egyetértett Rostás Zsigmonddal abban, hogy nem a segélyesek tehetnek arról, hogy nincs 

munkahelyük, ahogy arról sem az emberek tehetnek, hogy az út a munkába programmal nem értek el 

megfelelő eredményt, mert rossz volt a szervezés. Úgy gondolta, a jövőben mindent el kell követni azért, 

hogy Hjdúhadházon ne álljanak sorba az emberek a segélyért, mert ez senkinek sem öröm. A 

programban résztvevők családjainak 28.500,- Ft-ból kellene megélniük, a gyerekeket tiszta ruhába 

iskolába járatni, de ez lehetetlen. Kérte ne ezeket az embereket bántsák, hanem biztosítsák számukra, 

hogy munkahelyük legyen és akkor nem lesznek ilyen problémák. Kihasználva, hogy nála volt a szó, 

köszönetet mondott a maga és a CKÖ nevében az együttműködésért az intézményvezetőknek, a 

képviselő-testületnek, polgármester úrnak, az irodavezetőknek, külön kiemelte címzetes főjegyző urat a 

munkájukhoz nyújtott segítségért, illetve Kovács Tamás hatósági irodavezető-helyettest az út a 

munkába programban rendszeresen egyeztetett velük. Az adócsoportnál az emberek fogadására 

vonatkozó problémát most nem kívánta ecsetelni. Hangsúlyozta, hogy a CKÖ működése mindig 

biztosítva volt, megköszönte a képviselő-testületnek a költségvetésük kiegészítéséhez nyújtott 

támogatást. Remélte, hogy az új képviselő-testülettel és városvezetéssel is sikerül hasonlóan jó 

kapcsolatot kialakítani.  

 

Baji Mária szerint a foglalkoztatás javításához helyben kellene olyan rugalmas akkreditált 

felnőttképzési lehetőséget biztosítani, ami képes alkalmazkodni a munkaerőpiac igényeihez. Ez 

költségtakarékosság szempontjából sem elhanyagolható. Ennek megfontolását a következő 

képviselő-testület figyelmébe ajánlotta. 

 

Fekete István szerint akármennyit is beszélnek a munkanélküliség megoldásáról, ezt helyi szinten nem 

tudják megoldani, mert ehhez kormányzati program szükséges. Egyetértett a kirendeltség vezetőjével, 
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mert valóban nem a munkanélküliség nagy, hanem kevés a munkahely. Az is igaz, amit Hortó József 

elmondott, hogy 28.500,- Ft-ból nem lehet megélni, ezért el kellene érni ezeknél az embereknél az 

öngondoskodásra való törekvést, annak átgondolását, hogy csak annyi gyereket vállaljanak be, amennyit 

el tudnak tartani és iskolába tudnak járatni. Az iskoláztatás után viszont kormányzati célkitűzésnek kell 

lenni a munkahelyteremtésnek, mert ennek hiányába ugyanoda jutnak vissza. Véleménye szerint a 

leendő kormány fog is lépni ezen a téren. 

 

Alföldi-Lakatos Gábor szerint az előrelépéshez két dolog szükséges: pénz és akarat. Az elmúlt húsz 

évben nem ezt tapasztalta. Gyökeres változásra lesz szükség, amihez kormányzati segítség is kell, de a 

foglalkoztatás javításában elsősorban a hajdúhadházi vállalkozókra kell számítani. Polgármester úr azon 

érvelésével nem értett egyet, hogy az emberek buták. Azért vannak a vezetők, a szakemberek, hogy 

minden lehetségest tegyenek meg az érdekükben. Biztos forrásból tudja, hogy a kormány nagy 

hangsúlyt fog fektetni a szakmunkásképzésre, ezért az új képviselőknek a felnőttképzés hatékonnyá 

tételében kell gondolkodniuk, amiben a munkaügyi központ nyilván partner lesz, s a Debreceni Egyetem 

is hajlandó kihelyezett képzésekhez segítséget nyújtani. Úgy gondolta, hogy az elmúlt húsz évben 

működő képviselő-testültek közül a jelenlegi volt a leggyengébb, és a végén csak arról szólt az egész, 

hogy a saját számításaik keresztülviteléhez megszerezzék a megfelelő számú szavazatot. Az is ártott, 

hogy három alpolgármester volt, ugyanakkor a testült tagjainak a tisztességes hozzáállását azzal 

értékelték, hogy lecsökkentették a tiszteletdíjukat, míg az alpolgármesterek tiszteletdíját és 

költségtérítését felemelték. Ezzel nem azt mondta, hogy ők nem dolgoztak, de ez erkölcstelen volt. 

Olyan testület kell, amely egy emberként áll össze és próbál a városért dolgozni és belátni, hogy hol van 

szükség a legsürgősebb munkák elvégzésére (lásd D-i városrész – Nap utca, Botond utca). Tehát azt 

várta, hogy minél hatékonyabban dolgozzon az új képviselő-testület.  

 

Komor Sándor visszatért az ülésterembe. (16 szavazó) 

 

Bezzegné Csákó Katalin Györfi Sándor hozzászólására reagálva felhívta a figyelmet, hogy a tárgyalt 

beszámoló 2009 évre vonatkozik, ezért az új kormány munkáját majd a következő évi beszámolóban 

lehet értékelni. Megköszönt a regionális munkaügyi központ vezetőjének és minden dolgozójának a 

négyéves együttműködést, további munkájukhoz sok sikert és jobb statisztikai adatokat kívánt. Több 

előterjesztése nem lévén szintén köszönetét fejezte ki a Szociális Gondozási Központ és a Bölcsőde 

vezetőjének a jó együttműködést, polgármester úrnak, főjegyző úrnak és a polgármesteri hivatal minden 

dolgozójának a munkáját és a képviselő-testület minden jó szándékú tagjának a négyéves tevékenységét.  

 

Györfi Sándor képviselőtársának visszareagálva emlékeztetett, hogy egy millió munkahely lett 

beígérve, de nem látszik a fellendülés és a statisztikák is a növekvő munkanélküliséget mutatják. 

 

Béres László megkérdezte a kirendeltség vezetőjét, volt-e már hivatalos egyeztetés az út a munkába 

program változásáról? 

 

Nagy Zsolt hivatalos információval nem rendelkezett, de ahogy elmondta, valamilyen változás lesz, 

azonban a közfoglalkoztatás jellege megmarad. Államtitkár úr szavaiból azt vette ki, hogy a 

foglalkoztatási lehetőséget fogják kiterjeszteni nem csak önkormányzatokra és intézményeikre, hanem a 

magánszféra felé is eltolni. Ennek már most is voltak jelei (lásd. Nyírerdő), ami sokkal több ember 

megmozdítására és kiközvetítésére adna lehetőséget. Polgármester úr a legtöbb hozzászólásra már 

reagált, de Rostás Zsigmondnak azért elmondta, hogy a munkaügyi központ effektíve munkahelyet 

teremteni nem tud, de minden eszközét felhasználja a munkahelyek létrehozásának támogatására. Ha 

megnézik a foglalkoztatási törvényt, ilyen támogatásnál a halmozottan hátrányos helyzetűek (tartósan 

munkanélküliek, szakképzetlenek, alacsonyan képzettek) élveznek előnyt. A munkaügyi központ 

profiljába inkább ennek a rétegnek a képzése tartozik, amit nagyon sokrétűen végeznek, s a képzések 
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között még a felzárkóztató (7-8. osztályos végbizonyítványokat adó) képzéseket is felvállalták, pedig a 

közoktatási törvény megvalósítása véleménye szerint nem az ő feladatkörükbe tartozik, hiszen a 

tankötelezettségi törvény előírja ennek megszerzését. Legutoljára 35 éven aluliaknak szervezték meg, 

tehát ha visszaszámolnak, ezek a fiatalok az 1990-es években voltak 13-14 évesek, így felmerül a 

kérdés, hol voltak akkor azok, akiknek oda kellett volna figyelni, hogy ezek a gyerekek járjanak 

iskolába. Az akkor még tankötelezett fiatalok most állami pénzen szerzik meg az általános iskolai 

végzettséget. Ennek a fajlagos költsége 400 eFt/fő volt. Ezen kívül az EU-s és a Decentralizált 

Foglalkoztatási Alapból is elsődlegesen azok élveznek előnyt náluk, akik első szakmához jutnak.  

A munkaügyi központ ezekkel az eszközökkel tud segíteni abban, hogy ha munkaerőpiaci áttörés 

történne a térségben, megfelelő képzettségű munkaerő álljon rendelkezésre.  

 

Béres László a vitát lezárta és megköszönte a kirendeltség vezetőjének és dolgozóinak az áldozatos 

munkájukat, amihez további sikereket kívánt. Szavazásra bocsátotta a tájékoztatót, melyet 

 

a képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 

(tárgykód: C2) 

 

221/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az 

Észak-alföldi Regionális Munkaügyi Központ Hajdúhadházi 

Kirendeltsége 2010. évre vonatkozó tájékoztatóját a munkanélküliség 

alakulásáról Hajdúhadházon és azt elfogadta. 

 

Baji Mária és Bezzegné Csákó Katalin kiment az ülésteremből. (14 szavazó) 

 

10.)2010. október 3-ra kitűzött helyi önkormányzati képviselők és polgármester 

választáson működő 6. sz. szavazatszámláló bizottság kiegészítése 

Előadó: Vincze András címzetes főjegyző 

(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Vincze András kérte, hogy az előterjesztését a kiküldött anyagnak megfelelően fogadja el a 

képviselő-testület. 

 

Kiss Sándor megkérdezte az előterjesztőt, hogy miért van szükség a bizottság kiegészítésére és kiről 

van szó? 

 

Vincze András – ahogy az időben kiküldött előterjesztésben is szerepel – elmondta, hogy a 

megválasztott tagok közül ketten betegségre, egy személy pedig összeférhetetlenségre hivatkozással 

lemondta a bizottság munkájában való részvételt. Az általa javasolt személy Váradi Lajosné 

Hajdúhadház, Török I. u. 9. sz. alatti lakos. Hozzátette, köszönet illeti azokat, akik részt vállalnak a 

választás lebonyolításában. 

 

Béres László – konstatálva, hogy Kiss Sándor alpolgármester úr elfogadta a tájékoztatást – szavazásra 

bocsátotta a határozati javaslatot, melyet 

 

a képviselő-testület 14 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: A2) 

 

222/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 



 28 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete az előterjesztést 

megtárgyalta és a Választási eljárásról szóló 1997. évi C. törvény 23. §. (1) bek. 

kapott felhatalmazás alapján a 2010. október 03-ai helyi önkormányzati 

képviselők és polgármester választások lebonyolítására a 6. számú szavazókör 

szavazatszámláló bizottságába Váradi Lajosné Hajdúhadház, Török Ignác u. 9. sz. 

alatti lakost megválasztja tagnak. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy a bizottsági tagtól az esküt vegye ki. 

Felkéri a jegyzőt, hogy a tag felkészítéséről gondoskodjon. 

 

Határidő: 2010. szeptember 22. 

Felelős:   Béres László polgármester 

                Vincze András címzetes főjegyző 

 

 

Alföldi-Lakatos Gábor, Bezzegné Csákó Katalin, Csonka István, Györfi Sándor, Kiss Sándor, 

Rostás Zsigmond elhagyták a termet, az ülés határozatképtelenné vált. (8 szavazó) 

 

Béres László 5 perc szünetet rendelt el. 

 

Az ülés szünete után minden eddig jelenlévő képviselő visszatért az ülésterembe, illetve 

Vargáné Sőrés Ilona megérkezett és bekapcsolódott a képviselő-testület munkájába. (17 szavazó) 

 

Béres László bejelentette, hogy a ciklust záró ülés végén a képviselő-testületről az eddigi szokásokhoz 

híven fotót fognak készíteni, ezt követően pedig a Földi Iskola éttermében záró ebéden látják vendégül a 

képviselőket, intézményvezetőket és hivatali irodavezetőket. Kérte, hogy ezt mindenki vegye 

számításba. 

 

11.)Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság által tárgyalt témák 

 Előadó: Fekete István GVB. eln. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Földi Iskola amperszám növelés iránti kérelme 

 

Fekete István elmondta, hogy testületi ülés előtt a bizottság megtárgyalta az előterjesztést, s ahogy 

Ölveti Lászlóné tájékoztatott, a PB. is foglalkozott ezzel. Nem értette, hogy a 3-4 hónappal ezelőtti 500 

eFt körüli összegből mára hogyan lett 2.468 eFt. A költségvetésből látható ugyan , hogy ez mit 

tartalmaz, de sajnálattal vette tudomásul ezeket a dolgokat. A GVB. határozata alapján javasolta, most 

ne foglalkozzanak ezzel a témával és a döntést hagyják az új képviselő-testületre, mivel a tervezői 

szakvéleménybe is szerepel, hogy az átalakításról kiviteli tervet kell készíteni, azt jóvá kell hagyatni az 

áramszolgáltatóval és a kivitelezés csak ezután kezdődhet. Fentiek alapján a bizottság a határozati 

javaslatot 2:1 arányban nem támogatta. 

 

Béres László felhívta a figyelmet, hogy a pályázat elszámolási határideje 2010. november 30, s ha most 

nem döntenek, az újonnan felálló képviselő-testületnek soron kívül napirendre kell tűzni, mert 

egyébként a pályázatban szereplő 170 eFt nem lesz az önkormányzat számára biztosítva. Kérte, ennek 

figyelembe vételével hozzák meg a döntést. 

 

Kiss Sándor tudomása szerint a teljesítménynövelés már ingyenes, bár abban nem volt biztos, hogy ez 
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csak a magánlakásokra vagy intézményekre is vonatkozik-e. 

 

Komor Sándor megértette a bizottság javaslatát, de szerinte ez nem politikai, hanem technikai kérdés. 

A Földi Iskolában a teljesítményigény elérte azt a szintet, amikor már kevés a csatlakozási teljesítmény. 

Rámutatott, ha most nem döntenek, az új testületnek új igénybejelentést kell tennie az EON felé, aminek 

kötelező várakozási ideje van, s az áramszolgáltató a bejelentéstől számított 30 napon belül reagál. 

Következik az őszi, téli időszak, amikor minden elektromos berendezést használni fognak, ezért nem 

látott indokot a késlekedésre. Egyedül az lehet vita tárgya, hogy a 3x80 A teljesítmény megfelelően 

van-e kiszámolva, de ezt az iskola igazgatója egy elektromos tervezővel nézette meg. Új szabályok 

vannak, a teljesítménynövelésnél a jelenleg hatályos szabványok szerint kell kiépíteni a belső részeket. 

A telekhatárba fogadószekrényt kell felépíteni, s attól befelé a tulajdonosnak kell elvégezni a kiépítést. 

Az EON a díjmentességet a csatlakozási ponttól a fogadó szekrényig való távolság függvényében 

határozza meg, de a szabványnak nem megfelelő részeket ki kell építeni. Mivel ez nem fog változni, 

teljesen mindegy hogy most döntenek róla vagy egy hónap mulva. 

 

Fekete István szerint az új tantermek és számítógépterem teljesítményigényét az energiabővítésnél 

kellett volna figyelembe venni, nem most utólag. Kifogásolta, hogy mindig utólag vannak új szabályok? 

Ugyanezt csinálták a tűzgátló ajtóknál is, ami szerinte nem volt igaz. Kérte, ne vezessék egymást félre. 

 

Ölveti Lászlóné javasolta, tárgyalják meg az előterjesztést és támogassák a beruházást, hiszen itt nem 

jogszabályi változásokról van szó, hanem arról, hogy a meglévő amper-teljesítmény nem tudja 

kiszolgálni az igényeket. Tudomásul kell venni, hogyha hozzájárulnak valaminek a bővítéséhez, az 

többletkiadással jár. Annak pedig nem tehetnek ki egy intézményt, hogy pl. nem megy a fűtés, s az új 

testületnek nyilvánvalóan nem ez lesz az első dolga, hogy a Földi Iskola problémájával foglalkozzon.  

 

Györfi Sándor egyetértett Kiss Sándorral, de úgy néz ki, hogy elfelejtették betervezni és kiépíteni a 

szükséges dolgokat, s emiatt egy jelentős költség jelentkezik.  

 

Béres László szerint a bővítés költsége – akár korábban, akár most számolnak vele – mindenképpen 

költségnevekedést okoz, de a fő probléma az volt, hogy a pályázott összegnek csak a töredékét kapták 

meg. 

 

Bezzegné Csákó Katalin szerint a laikusok számára is megállapítható, hogy ha az iskola épülete egy 

emelettel bővült, az többlet energiaigényt jelent. 

 

Bozsányi Ferenc szerint kár ezen vitatkozni, mert tény, hogy többlet energiára van szükség és ezt meg 

kell oldani.  

 

Sipos Sándor is támogatta az ampernövelést, mert az épület működése enélkül nem biztosítható 

teljeskörűen. 

 

Zeke Imréné elmondta, ez a probléma már öt éve fennáll, több alkalommal is ellenőrizték mérésekkel és 

folyamatosan csúcson járt a Földi Iskola teljesítménye. Ezzel a problémával rendre ők szembesülnek, 

amikor az épületben nem ég mindenütt a villany. Korábbi teljesítmény növelésre vonatkozó kérelmük 

valamiért mindig le lett seperve. 

 

Csonka István elhagyta az üléstermet. (16 szavazó) 

 

Komor Sándor – Béres László kérésére – a Kiss Sándor által felvetett ingyenes teljesítménynöveléssel 

kapcsolatban elmondta, hogy az EON csak a méretlent cseréli ingyen (50 m-ig a „betáp”-kábelt a 
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csatlakozási ponttól a telekhatárig), de a mért rendszerben semmit sem csinál ingyen. Az iskola 

főépületében van a központi elosztó, s a csatlakozási teljesítmény talán 5-6 éve még megfelelt az akkori 

igényeknek, de azóta számos elektromos berendezést telepítettek (ételfőző üstök a konyhába; a 

művészeti oktatáshoz zománc- és kerámiakemence; számítógépek, stb.), amire jött még a 

tetőtérbeépítés. Kérte, ne hibáztassák az elektromos tervezőt, mert ő végig jelezte a problémát. Már a 

tetőtér beépítés I. üteménél felmerült a kérdés, hogy a főépület és a Jókai utcai épület között lefektetett 

kábelt ki kell cserélni, de ez nem történt meg, hanem még egy kábelt fektettek le, hogy az akkori 

teljesítményt elbírja. Most pedig eljutottak oda – és nem csak a tetőtérben, hanem az iskola egész 

területén -, hogy vagy megcsinálják a teljesítménynövelést, vagy valamilyen elektromos berendezéseket 

nem lehet használni.  

 

Kiss Sándor megértette, hogy a tetőtérbeépítésnek van plusz költsége, de akkor sem értette, hogyan lett 

ez az összeg 2,4 millió forint körüli. 

 

Fekete István szerint vita fölött áll, hogy szükség van az amperbővítésre, de a maga részéről azt 

kifogásolta, hogy korábban 500 eFt-ról volt szó, most pedig közel 2,5 millióról. Komor Sándor 

elmondta, hogy a méretlenig az EON építi ki, de értelmezése szerint a költségvetésben éppen ez a 

méretlen kerül 2,5 millióba, a benti vezetékeket még ezen felül kell cserélni. Továbbra sem értette, hogy 

miért nem állították ezt már be az emeletráépítés tervezésénél. A tárgyilagosság kedvéért elmondta, 

hogy ilyen rossz pályázatot még soha nem adtak be, mert eljutottak oda, hogy több az önerő mint a 

kapott támogatás.  

 

Rostás Zsigmond szerint ezeknek a boncolgatásával nem haladnak előre. Hallhatták, hogy egy több éve 

fennálló problémáról van szó, amit meg kell oldani, hogy az iskola működőképes legyen. 

 

Béres László – mivel a vitában többségében támogató vélemények hangzottak el - szavazásra bocsátotta 

a kiküldött határozati javaslatot, melyet 

 

a képviselő-testület 14 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 

(tárgykód: Z1) 

 

223/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Dr. Földi 

János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 

(Hajdúhadház, Jókai u. 1.-3.) tetőtér beépítése c. projekt kapcsán felmerült 

amperszám növelése c. előterjesztést és úgy döntött, hogy amennyiben a 

közreműködő szervezet engedélyezi a pályázatban közműbekötésekre 

betervezésre kerülő díjak átcsoportosítását, úgy az ott rendelkezésre álló bruttó 

170.968 Ft és a teljesítmény növelés összértéke, bruttó 2.468.148 Ft közötti 

különbözetet, 2.297.180 Ft-ot az önkormányzat hitelfelvétellel biztosítja.  

Amennyiben a közreműködő szervezet nem járul hozzá a pályázatban 

közműbekötésekre betervezésre kerülő díjak összegének bruttó 170.968 Ft-nak az 

átcsoportosításához abban az esetben a fejlesztés teljes költségét bruttó 2.468.148 

Ft-ot az önkormányzat hitelfelvétellel biztosítja és a pályázatban közműbekötésre 

betervezésre kerülő díjak összegéről bruttó 170.968 Ft-ról lemond. 

 

A fenti összeggel, bruttó 2.468.148 Ft-tal a Polgármesteri Hivatal 

költségvetésében szereplő „Dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú 
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Művészetoktatási Intézmény tetőtér beépítése” beruházás előirányzatát 

megemeli, mely összeggel a költségvetési rendeletet módosítani kell. 

 

Határidő: 2010. október 1. 

Felelős:   Béres László polgármester 

 

 

Vis maior tartalék felhasználására benyújtott támogatási igény hiánypótlása (belvíz védekezési 

költségek elszámolása) 

 

Fekete István a GVB állásfoglalása alapján a határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta. 

 

Béres László szavazásra bocsátotta a GVB határozati javaslatát, melyet 

 

a képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(Z1) 

 

224/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 

207/2010.(IX.14.)HÖ. sz. határozatában betervezésre kerülő káresemény 

forrásösszetételét az alábbiak szerint módosítja: 

 

adatok Ft-ban 

Megnevezés 2010. év % 

Saját forrás 28.866 Ft 10 

Egyéb forrás Ft  

Vis maior igény 259.790 Ft 90 

Források összesen 288.656 Ft 100 

 

A belvízi védekezésre (költségvetés alapján) fordított tervezett összköltsége 

288.656 Ft.  
 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a hiánypótlás benyújtására. 

 

Határidő: 2010. október 1. 

Felelős: Béres László polgármester 

 

 

KEOP (szennyvíz- elvezetés és tisztítás) pályázathoz tervezési díjak fedezetének biztosítása 

 

Fekete István a GVB állásfoglalása alapján a határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta. 

 

Béres László szavazásra bocsátotta a GVB határozati javaslatát, melyet 

 

a képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(Z1) 
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225/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta KEOP-1.2.0/B jelű 

egyfordulós „Szennyvízelvezetés és tisztítás konstrukció” tárgyú pályázathoz tervezési 

díjak fedezetének biztosítását és az alábbiak szerint döntött: 

 

A 208/2010.(IX.14)HÖ.sz határozat, mely a szennyvíztisztító telep rekontstrukciója és 

bővítése céljából engedélyes terv elkészítésével a B+ T Víztisztítási Bt bízta meg.  

A határozat az alábbiakkal egészül ki:  
A fedezetet Hajdúhadház Város Önkormányzata a Hulladéklerakó rekultívációs keretből 

történő 1.750.000 Ft átcsoportosítással biztosítja. 

 

A 209/2010.(IX.14.)HÖ.sz  szennyvízhálózat bővítése céljából engedélyes terv  

elkészítésével az AJ Mérnöki Iroda Bt került kiválasztásra.. A határozat az alábbiakkal 

egészül ki:  
A fedezetet Hajdúhadház Város Önkormányzata a Hulladéklerakó rekultívációs keretből 

történő 750.000 Ft átcsoportosítással,  illetve felhalmozási hiány 1.125.000 Ft-tal történő 

megemelésével kerül biztosításra. 

 

A szerződések megkötésének határideje: 2010. október 31. 

 

A kiegészített határozatok többi része változatlan marad. 

 
Határidő: 2010. október  31  

Felelős: Béres László polgármester  

 

 

Négy csoportszobás óvoda építés tervezési szerződésének záradékolása 

 

Fekete István a GVB állásfoglalása alapján a határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta. 

 

Komor Sándor bejelentette, hogy érintettség miatt nem vesz részt a szavazásban. 

 

Béres László szavazásra bocsátotta a GVB határozati javaslatát, melyet 

 

a képviselő-testület 15 igen szavazat mellett elfogadott – Komor Sándor érintettség miatt nem vett részt 

a szavazásban - és a következő határozatot hozta: 

(Z1) 

 

226/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

I. Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy határozott, hogy Hajdúhadház Város 

Önkormányzata ( 4242 Hajdúhadház, Bocskai tér 1. sz. képviselője: Béres László polgármester) mint 

Megrendelő és a Közterv Közbeszerzési Tanácsadó Mérnöki és Építőipari Kft ( 4242 Hajdúhadház, 

Lorántffy. u. 27. sz., képviselő. Komor Sándor) mint Tervező között Hajdúhadház Petőfi u. 1. sz. alatti 

ingatlanon építendő tervének elkészítése tárgyában 2009. március 23.-án létrejött „tervezési 

szerződéshez”: 

„Záradék:  

Hajdúhadház Város Önkormányzata ( 4242 Hajdúhadház, Bocskai tér 1. sz. képviselője: Béres László 

polgármester) mint Megrendelő és a Közterv Közbeszerzési Tanácsadó Mérnöki és Építőipari Kft ( 4242 
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Hajdúhadház, Lorántffy. u. 27. sz., képviselő: Komor Sándor) mint Tervező között Hajdúhadház Petőfi 

u. 1. sz. alatti ingatlanon építendő tervének elkészítése tárgyában 2009. március 23.-án létrejött 

„tervezési szerződéshez”: 

1. Felek megállapodnak, hogy az alapszerződés tárgyaként elkészült terveket felülvizsgálatnak és 

szükség esetén áttervezésnek vetik alá. Tervező vállalja a tervfelülvizsgálatot, az áttervezést és az 

engedélyeztetési eljárás megindítását 2010. október 05. napjáig. 

 Az áttervezett - 4 csoportszobás óvodaépület- terveknek meg kell felelnie a pályázatban meghatározott 

kritériumoknak. Tervező köteles díjmentesen és haladéktalanul elvégezni a terv szükséges korrekcióit, 

ha az engedély nem emelkedik jogerőre. 

2. Tervező szerzői jogát fenntartja. Felek az alapszerződés 8. pontját szerződéskötés napjára 

visszamenőlegesen  hatályon kívül helyezik. 

3. Az alapszerződés 5. pontjában meghatározott „Tervezői díj” esedékességére vonatkozó rendelkezések 

az alábbiak szerint változnak: az alapszerződésben foglalt tervezési díj a tervfelülvizsgálat és az 

engedélyes terv áttervezésének díját is tartalmazza. Az alapszerződésben meghatározott díj 

esedékessége: tervezői díj az áttervezett engedélyes tervre vonatkozó építési engedély kiadásának napját 

követő nappal áll be. Az 5. pont egyéb- a számla kiegyenlítésére vonatkozó- rendelkezései változatlanok 

maradnak. 

4. Felek a tervfelülvizsgálatra és áttervezésre az alapszerződés rendelkezéseinek értelemszerű  

alkalmazásában állapodnak meg. 

5. Megrendelő kijelenti, hogy az engedélyes terv alapján készítendő kiviteli terv elkészítésének költségeit 

az óvoda építésére benyújtandó pályázatba építi be, és csak nyertes pályázat alapján kívánja 

megrendelni.” 

 

II. Felhatalmazza Béres László polgármestert, hogy a záradékot aláírja. 

 

Határidő: I. 2010. szeptember 29. 

Felelős:     Béres László polgármester 

 

 

Csonka István visszatért az ülésterembe. (17 szavazó) 

 

Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat Szabó G. u. épülete kialakítási munkáinak folytatása 

 

Fekete István tájékoztatása szerint a GVB az előterjesztésben szereplő „B” változatot javasolta 

elfogadásra, vagyis a városgondnokság fejezze be a munkálatokat. 

 

Béres László – mivel a bizottsági ülésen elég részletesen megtárgyalták a témát – szavazásra bocsátotta 

a GVB határozati javaslatát, melyet 

 

a képviselő-testület 17 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(Z1) 

 

227/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 

Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat épületének befejezésével a 

közbeszerzési eljárásról szóló 2003. évi CXXIX. tv. 2/A § felhatalmazása alapján 

– „in-house” beszerzéssel – a Városgondnokságot bízza meg. 
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Felhatalmazza a polgármestert, hogy gondoskodjon a szerződés előkészítéséről és 

aláírásáról. 

 

Határidő: 2010. október 19. 

Felelős:   polgármester 

 

 

Dr. Pataki Anita a bizottsági ülés után itt is tájékoztatást adott a Szabó G. utcai beruházással 

kapcsolatos fejleményekről: 

Szeptember 16-án érkezett a hivatalba az Universal Bau Kft-tól egy megkeresés, egy 

keresetlevél-tervezet, amelyben meghatároztak egy egészen komoly kártérítési követelést 22 millióról 

illetve a peres eljárással járó ügyvédi költséget kb. 3 millió forint (a jegybanki kamat 7 %-kal növelt 

mértéke). Ha nem sikerül egyezségre jutni, akkor a Kovács Ügyvédi Iroda ezt peresíteni fogja. 

Polgármester úr határozott utasítása az volt, hogy minél hamarabb kérjenek ügyvédi segítséget. Dr. Ács 

Ferenc az ügyet nem vállalta, mivel ő ellenjegyezte a szerződést. Helyette megkeresték Dr. Györfi 

Attilát az ügyvédi kamara elnökét, akitől ma reggel megérkezett a szerződéstervezet. Kérte, hogy a 

képviselő-testület hagyja jóvá a szerződést és hatalmazza fel polgármester urat az ügyvédi megbízás 

aláírására, tekintettel arra, hogy egy nagyon komoly és súlyos ügyről van szó. Megítélése szerint dr. 

Györfi Attila szakmai tapasztalata, szakmai tekintélye elég garancia arra, hogy ezt az ügyet szerencsésen 

végig tudják vinni. A szerződéstervezetben bruttó 2.300 eFt-os díj szerepel, melyből jelenleg csak az 

előleget kell megfizetni bruttó 500 eFt-os ügyvédi díj előleget, a fennmaradó részt pedig vagy a jogerős 

egyezség, vagy a jogerős ítélet megszületésekor kell kiegyenlíteni. Ügyvéd úr teljes mértékben vállalja 

az ügynek minden aspektusát, a Legfelsőbb Bírósági ügyszak befejezéséig végig viszi az ügyet, illetőleg 

most az egyezségi szakaszban valamennyi tárgyalást lefolytatja.  

 

Alföldi-Lakatos Gábor nem vitatta az ügy komolyságát, s hogy az önkormányzat saját igazának 

védelmi érdekében kénytelen bírósághoz fordulni, de tanulságként megállapította, a beruházás 

folyamatos ellenőrzésével ezt meg lehetett volna előzni.  

 

Györfi Sándor megkérdezte, hogy az Universal Bau bírósághoz fordult már? 

 

Béres László elmondta, hogy már megkapták az ügyvédi felszólítást. Szavazásra bocsátotta, hogy a 

beruházó Önkormányzat és a kivitelező Universal Bau Kft. között kialakult jogvita rendezéséhez 

ügyvédi segítséget vegyenek igénybe és az önkormányzat jogi képviseletében bízzák meg Dr. Györfi 

Attilát az Ügyvédi Kamara elnökét az aljegyző asszony által ismertetett feltételek mellett. Kérte, 

hatalmazzák fel az ügyvédi megbízás aláírására.  

 

A képviselő-testület 14 igen szavazat és 3 tartózkodás mellett elfogadta a fenti javaslatot és a következő 

határozatot hozta: (tárgykód: Z1) 

 

228/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy döntött, hogy a 

Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat Szabó Gábor úti épületének kialakítása 

beruházás kapcsán a beruházó Önkormányzat és a kivitelező Universal Bau Kft. 

között kialakult jogvita rendezéséhez ügyvédi segítséget vesz igénybe és az 

önkormányzat jogi képviseletével megbízza Dr. Györfi Attilát az Ügyvédi 

Kamara elnökét.  
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Az ügyvédi díjazás bruttó 2.300 eFt, melyből bruttó 500 eFt ügyvédi díjelőleget 

kell megfizetni, a fennmaradó részt pedig a jogerős egyezség vagy a jogerős ítélet 

megszületésekor.  

Fenti díjazásért dr. Györfi Attila az ügy teljes körű képviseletét ellátja  

- a jelenlegi egyezségi szakasz tárgyalásaitól a Legfelsőbb Bírósági ügyszakig, 

jogerős ítéletig. 

 

Felhatalmazza a polgármestert az ügyvédi megbízás aláírására. 

 

Határidő: 2010. szeptember 30. 

Felelős:    Béres László polgármester 

 

 

125/2010.(VI.17.)HÖ. sz. határozat hatályon kívül helyezése 

 

Fekete István elmondta, mivel az Universal Bau elállta a Családsegítő épületének kivitelezésére 

megkötött közbeszerzési szerződéstől, okafogyottá vált a 125/2010.(VI.17.)HÖ. határozatban foglalt 

pótmunkák megrendelése, ezért a GVB. a határozat hatályon kívül helyezését javasolta. Az erre 

vonatkozó határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta. 

 

Béres László szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet 

 

a képviselő-testület 17 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: Z1) 

 

229/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy határozott, 

hogy a 125/2010.(VI.17.)HÖ. sz. határozatát hatályon kívül helyezi 

 

 

GVB saját hatáskörben hozott döntéseiről szóló tájékoztatás 

 

Fekete István tájékoztatása szerint a GVB az önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 

4/2010-(II.19.) rendelet 9. § (5) bek-e alapján 

- a Csokonai Művelődési Ház kérelmére 131.250,- Ft-ot tereprendezésre, illetve 70.000,- Ft-ot a hátsó 

kijárat felújítására, 

- a Városgondnokság kérelmére a piaci illemhely környékének térbetonozására és padok elhelyezésére 

200.000,- Ft-ot, 

- az Égerházi Imre Emlékház felújításának pótmunkáira (északi oromfal újjáépítésére) 500.000,- Ft-ot 

biztosított. 

Kérte a fenti tájékoztatás tudomásulvételét. 

 

Béres László szavazásra bocsátotta a tájékoztatás tudomásulvételét, melyet 

 

a képviselő-testület 17 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta:  

(tárgykód: C8) 

 

230/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 
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Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete tudomásul vette a 

Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság elnökének tájékoztatóját a bizottság saját 

hatáskörben hozott döntéseiről, mely szerint az önkormányzat 2010. évi 

költségvetéséről szóló 4/2010.(II.19.) rendelet 9. § (5) bek-e alapján  

 

- a Csokonai Művelődési Ház kérelmére 131.250,- Ft-ot tereprendezésre, illetve 

70.000,- Ft-ot a hátsó kijárat felújítására, 

- a Városgondnokság kérelmére a piaci illemhely környékének térbetonozására 

és padok elhelyezésére 200.000,- Ft-ot, 

- az Égerházi Imre Emlékház felújításának pótmunkáira (északi oromfal 

újjáépítésére) 500.000,- Ft-ot  

biztosított. 

 

Béres László a fentiekhez kapcsolódva arról tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy az önkormányzat 

költségvetéséről szóló 4/2010.(II.19.) rendelet 9. § 3) bekezdésének felhatalmazása alapján az Égerházi 

Imre Emlékház felújításához (északi oromfal újjáépítéséhez) bruttó 100.000,- Ft összeget biztosított. 

Kérte ennek tudomásulvételét. 

 

A képviselő-testület 17 igen szavazat mellett tudomásul vette a fenti tájékoztatást és a következő 

határozatot hozta: 

(tárgykód: C8) 

 

231/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete tudomásul vette a 

polgármester saját hatáskörben hozott döntéséről szóló tájékoztatót, mely szerint 

az önkormányzat költségvetéséről szóló 4/2010.(II.19.) rendelet 9. § 3) 

bekezdésének felhatalmazása alapján az Égerházi Imre Emlékház felújításához 

(északi oromfal újjáépítéséhez) bruttó 100.000,- Ft összeget biztosított 

 

 

Fekete István mint a GVB elnöke köszönetét fejezte ki a bizottság tagjainak, a képviselő-testületnek, a 

hivatal dolgozóinak, irodavezetőinek, polgármester úrnak és jegyző úrnak illetve mindazoknak, akik a 

bizottság munkáját segítették az elmúlt négy évben. A további munkához sok sikert kívánt. 

 

 

12.)Oktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság által tárgyalt témák 

 Előadó: Vargáné Sőrés Ilona OMISB. eln. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Maximális gyermek/tanulólétszám 20 %-kal ill. további 10 %-kal történő túllépésének fenntartói 

engedélyezése a 2010/2011-es nevelési/tanítási évben 

 

Vargáné Sőrés Ilona röviden ismertette az előterjesztést és a határozati javaslatot az OMISB 

állásfoglalása alapján elfogadásra ajánlotta. 

 

Béres László – mivel kérdés, észrevétel nem volt – szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet 

 

a képviselő-testület 17 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(J1) 
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232/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete – az Oktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport 

Bizottság javaslata alapján  - hivatkozással a közoktatásról szóló többször módosított 1993. évi LXXIX.  

törvény 102.§ (2) bekezdés c.) pontjában, valamint a 3. számú melléklete I. részében meghatározottakra- 

a nevelési-oktatási intézményekben a maximális gyermek/tanulólétszámtól való eltérést a 2010/2011-es 

nevelési/tanítási évben a következők szerint engedélyezi: 

 

1. Három Szirom Óvoda: 
Az előírt maximális 25fő/csoport létszámot két csoportban /Alma, Tulipán/ lépik túl 20%-al, a többi 

csoportban a férőhelyhez képest számított   létszámtúllépés kerül engedélyezésre. 

 

Mester u.-i ó.:                        Margaréta cs.   20fh.-re  24fő  

                                                   Rakéta cs.          20fh.-re     24fő 

Templomkerti ó.:                     Mókus cs.          20fh.-re     25fő 

                                                   Mazsola cs.       17fh.-re     22fő 

                                                    Maci cs.              5fh.-re     19fő 

Poroszlay kerti ó.                       Alma cs.            25fh.-re    30fő 

                                                    Tulipán cs.        25fh.-re     30fő 

 

2. Aranykapu Óvoda:   

                                                        Katica cs.           25fh.-re     32fő 

                                                       Cica cs.               25fh.-re    30fő 

                                                        Maci cs.              25fh.-re     31fő 

                                                        Manó cs.            25fh.-re     30fő 

                                                        Napsugár cs.      25fh.-re     30fő  

 

3. Szivárvány Óvoda: 

                                                      Margaréta cs.       25 fh.-re  30fő 

                                                       Mókus cs.           25.fh.-re   30fő 

                                                       Pillangócs.          25 fh.-re   30fő 

                                                       Nyuszi cs.           25fh.-re    30fő 

                                                       Maci cs.              25fh.-re    30fő 

                                                       Katica cs.            25fh-re.    30fő 

                                                       Süni cs.               25 fh.-re   30fő 

4. Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola: 

 

1.c. osztály    30fő 

2.a. osztály    29fő 

2.d. osztály    32fő 

4.a. osztály    27fő 

4.b.osztály     33fő 

4.c.osztály     31fő 

 

Sajátos nevelési igényű (SNI) tagozat: 

 

K/3. osztály     16főx2=32fő 

K/4.osztály      14főx2=28fő 

K/7.osztály      16főx2=32fő 
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5. dr Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény:  

 

4.b. osztály   30fő  

4.d. osztály   27fő 

 

6. Szilágyi Dániel Gimnázium és Közgazdasági Szakközépiskola, Szakiskola:  

9. szakiskolai osztály   46fő 

 

 

Határidő: 2010. október 1. 

Felelős:    Béres László polgármester 

                  Közoktatási intézmények vezetői 

 

 

Bocskai István KTNYÁ Iskola és a dr. Földi János Általános Iskola és AMI pedagógiai programjának 

módosítása 

 

Vargáné Sőrés Ilona röviden ismertette a technikai jellegű módosításokat és az OMISB állásfoglalása 

alapján mindkét határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta.  

 

Béres László egyenként szavazásra bocsátotta a két határozati javaslatot. 

 

A képviselő-testület elfogadta  

- 17 igen szavazat mellett a Bocskai István KTNYÁ Iskola, 

- 17 igen szavazat mellett a dr. Földi János Általános Iskola és AMI 

pedagógia programjának módosítására vonatkozó határozati javaslatot és a következő határozatokat 

hozta: 

(tárgykód: J5) 

 

233/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete – az Oktatási és 

Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság javaslata alapján -  a Bocskai István Két 

Tanítási Nyelvű Általános Iskola módosított pedagógiai programját a 2010/11-es 

tanévtől jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal. 

Felelős:    Béres László polgármester 

                  Hajdu Marianna igazgató 

 

 

 

 

 

(tárgykód: J5) 

 

234/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 
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Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete – az Oktatási és 

Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság javaslata alapján - a dr. Földi János 

Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény módosított pedagógiai 

programját a 2010/11-es tanévtől jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:     Béres László polgármester 

                  Vass László igazgató 

 

 

 

Bocskai István KTNYÁ. Iskola és a dr. Földi János Általános Iskola és AMI osztályozásra való 

visszatérése a 2010/2011. tanév második félévétől 

 

Vargáné Sőrés Ilona ismertette az előterjesztést és az OMIS Bizottság határozati javaslatait elfogadásra 

ajánlotta. 

 

Béres László egyenként szavazásra bocsátotta a Bocskai, majd a Földi Iskolára vonatkozó határozati 

javaslatot. 

 

A képviselő-testület elfogadta 

- 17 igen szavazat mellett a Bocskai Iskola 

- 17 igen szavazat mellett a Földi Iskola  

osztályozásra való visszatérésére vonatkozó határozati javaslatot és a következő határozatokat hozta: 

(tárgykód: J1) 

 

235/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete – az Oktatási és 

Művelődési, Ijfjúsági és Sport Bizottság javaslata alapján – hozzájárul, hogy a 

2010/11-es tanév 2. félévétől a Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános 

Iskola visszatérjen az osztályzattal történő értékelésre, melyet felmenő 

rendszerben való bevezetés és szakértő igénybevétele nélkül tehet meg. 

 

Felkéri a Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola igazgatóját, hogy 

2010. december 31-ig az értékeléssel kapcsolatos változtatásokat vezesse át a 

pedagógiai programján. 

 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős:   Béres László polgármester 

               Hajdu Marianna igazgató 

 

 

 

 

 

(tárgykód: J1) 

 

236/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 
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Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete – az Oktatási és 

Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság javaslata alapján – hozzájárul, hogy a 

2010/11-es tanév 2. félévétől a dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény visszatérjen az osztályzattal történő értékelésre, 

melyet felmenő rendszerben való bevezetés és szakértő igénybevétele nélkül tehet 

meg. 

 

Felkéri a dr. Föld János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény igazgatóját, hogy 2010. december 31-ig az értékeléssel kapcsolatos 

változtatásokat vezesse át a pedagógiai programján. 

 

Határidő: 2010. december 31. 

Felelős:   Béres László polgármester 

                Vass László igazgató 

 

Bocskai István KTNYÁ. Iskola és a dr. Földi János Általános Iskola és AMI nem szakrendszerű oktatás 

 

Vargáné Sőrés Ilona ismertetve az előterjesztést elmondta, hogy a nem szakrendszerű oktatás nem 

váltotta be a hozzá fűzött reményeket, ezért visszatérnek a már jól bevált gyakorlathoz. Ezt viszont nem 

tehetik meg egy ütemben, ezért most a kifutást engedélyezik az 5-6. évfolyamon, a továbbiakban pedig 

már nem alkalmazzák. Az OMISB állásfoglalása alapján a határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta.  

 

Béres László szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet 

 

a képviselő-testület 17 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: J1) 

 

237/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete – az Oktatási és 

Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság javaslata alapján  - hozzájárul, hogy a 

Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és a dr. Földi János Általános 

Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény élve a 2010. évi LXXI. törvény 

70. §-a biztosította lehetőséggel a 2010-2011-es tanévtől 5. és 6. évfolyamon, a 

2011-2012-es tanévben a 6. évfolyamon még alkalmazza a nem szakrendszerű 

oktatást, ezt követően az alapozó és fejlesztő szakaszban szakrendszerű oktatást 

folytat. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:    Béres László polgármester 

                  Hajdu Marianna igazgató 

                  Vass László igazgató 

 

 

 

13.)Különfélék 

 

Lakatos István tanuló számára ösztöndíj kifizetés utólagos teljesítése 

(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
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Béres László tájékoztatása szerint Lakatos István számára az Arany János Tehetséggondozó Program 

részvétele idejére a 275/2008.(XII.04.)HÖ. sz. határozatában a képviselő-testület havi 5.000,- Ft-os 

ösztöndíj folyósításáról döntött. A 2009/2010. tanévben viszont az előterjesztésben leírt technikai okok 

miatt az ösztöndíj átutalása nem történt meg, ezért a tanév 10 hónapjára a támogatás utólagos kifizetését 

javasolta. Az erről szóló határozati javaslatot elfogadásra ajánlotta és szavazásra bocsátotta, melyet  

 

a képviselő-testület 17 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: Z1) 

 

238/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 

275/2008.(XII.04.)HÖ. sz. határozatában Lakatos István (an. Budai Mária, szül.: 

Debrecen, 1995.03.16., 4242 Hajdúhadház, Nap u. 89. sz.) tanuló számára az 

Arany János Tehetséggondozó Programban való részvétele idejére Hajdúhadház 

város költségvetése terhére vállalt havi 5.000,- Ft-os ösztöndíj támogatás 

2009/2010-es tanév 10 hónapjára járó havi 5.000,- Ft-os – mindösszesen 50.000,- 

Ft-os – támogatás kifizetését utólag teljesíti a költségvetés működési tartaléka 

terhére, melyet a 2010. évi költségvetési rendeleten át kell vezetni. 

 

Határidő: 2010. október 1. 

Felelős:   Béres László polgármester 

 

 

Tájékoztatás a vis maior keret felhasználásáról 

 

Béres László tájékoztatása szerint a júniusi viharkárok enyhítésére létrehozott 2 millió forintos vis 

maior keretből a műszaki iroda felmérése alapján 42 főt támogattak összesen 1.262 eFt összegben. Kérte 

ennek tudomásulvételét. 

 

A képviselő-testület 17 igen szavazat mellett tudomásul vette a vis maior keret felhasználásáról szóló 

tájékoztatást, melyről a következő határozatot hozta: 

(tárgykód: C8) 

 

239/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete tudomásul vette a 2010. 

június 14-ei viharkárok enyhítésére létrehozott 2 millió forintos vis maior keret 

felhasználásáról szóló polgármesteri tájékoztatót, mely szerint a műszaki iroda 

felmérése alapján 42 fő került támogatásra összesen 1.262 eFt összegben. 

 

 

 

 

Átmeneti segély ügyben benyújtott fellebbezések elbírálása 

(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 

Béres László a napirend tárgyalásához zárt ülést rendelt el, melyről külön jegyzőkönyv készült.  

 

Rostás Zsigmond a zárt ülés ideje alatt elhagyta a termet. (16 szavazó) 



 42 

 

 

Tájékoztatás Béres László 40 éves jubileumi jutalmának és 2 havi illetményének számfejtéséről 

 

Dr. Pataki Anita tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a polgármester közszolgálati jogviszonya 

négyévente a választások napjával megszűnik, így Béres László a Köztisztviselők jogállásáról szóló 

1992. évi XXIII. tv. 49/E. § (5) bek-e szerint jogosultságot szerzett a 40 éves jubileumi jutalomra, 

valamint a Közszolgálati Szabályzat 59. §-a alapján járó 2 havi illetménynek megfelelő összegre.  

A jubileumi jutalom mértéke öt havi illetménynek megfelelő összeg, melyet a jogviszony 

megszűnésekor ki kell fizetni. A juttatások fedezetét a Polgármesteri Hivatal személyi előirányzata 

tartalmazza. A polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők 

tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. tv. 12. §-a alapján a polgármesteri jogviszonnyal kapcsolatos 

ügyviteli feladatok ellátása jegyzői hatáskör, mely alapján a számfejtést meg kell kezdeni.  

 

Bozsányi Ferenc alpolgármester szavazásra bocsátotta a tájékoztató tudomásulvételét, melyet 

 

a képviselő-testület 16 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 

(tárgykód:B11) 
 

241/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat 

 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete tudomásul vette, hogy 

Béres László polgármester a Köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. 

tv. 49/E. § (5) bek-e szerint jogosultságot szerzett a 40 éves jubileumi jutalomra, 

valamint a Közszolgálati Szabályzat 59. §-a alapján járó 2 havi illetménynek 

megfelelő összegre.  

A jubileumi jutalom mértéke öt havi illetménynek megfelelő összeg, melyet a 

jogviszony megszűnésekor ki kell fizetni. A juttatások fedezetét a Polgármesteri 

Hivatal személyi előirányzata tartalmazza.  
 

A polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati 

képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. tv. 12. §-a alapján a 

polgármesteri jogviszonnyal kapcsolatos ügyviteli feladatok ellátása jegyzői 

hatáskör, mely alapján a számfejtést meg kell kezdeni.  

 

Béres László a ciklust záró ülés végén megköszönte az elmúlt négy évben végzett munkát 

képviselőtársainak, elsőként azoknak, akik már nem indulnak a helyhatósági választáson, így Ölveti 

Lászlónénak a PB elnökének, Sipos Sándor képviselő úrnak, Bezzegné Csákó Katalinnak a SZCSEB 

elnökének, továbbá Vargáné Sőrés Ilonának az OMISB elnökének, Fekete Istvánnak a GVB elnökének, 

Györfi Sándornak a Közrendvédelmi Bizottság elnökének, Alföldi-Lakatos Gábornak a CKB 

elnökének, alpolgármester kollégáinak, az intézményvezetőknek, a hivatal dolgozóinak, Dr. Horváth 

Edit hatósági irodavezetőnek, Baloghné Kiss Judit közgazdasági irodavezetőnek, Nagy Imre műszaki 

irodavezetőnek, Kovács Tamás hatósági irodavezető-helyettesnek, Vincze András címzetes főjegyző 

úrnak, dr. Pataki Anita aljegyző asszonynak, Deme Nagyné Olajos Andrea és Karapné Gábor Zsuzsanna 

pályázatíróknak. Azoknak, akik tovább fogják vinni Hajdúhadház város munkáját, nagyon sok erőt, 

kitartást és jó egészséget kívánt. Az önkormányzat részéről emléklapot és ajándékot adott át a leköszönő 

képviselő-testület tagjainak és a CKÖ elnökének. Végül közös fotó készítésére kérte fel a képviselőket, 

intézményvezetőket és irodavezetőket, majd a Földi Iskola éttermében tartandó ebédre invitálta a 

jelenlévőket. Az ülést bezárta. 
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k.m.f. 

 

 

 

 

        Vincze András         Béres László 

     címzetes főjegyző         polgármester 

 

 

 

 

Sipos Sándor 

jkv-hitelesítő 

 


